

လောကကို ထွန်းလင်းတောက်ပ
အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကိလေသာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ် ဌွ ကိလေသာ အနှိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြမစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ သဝဏ်လွှာပေးပို့

စာမျက်နှာ » ၃

ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းအဖြေရှာရေးနည်းလမ်းဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုဆွေးနွေးသွားကြမည် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးတို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြပါရန် အထူးဖိတ်ကြားအပ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ကြေညာချက်အမှတ် ၁ / ၂၀၂၂ ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၆ ရက် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်

စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ထွန်းကားရေးအတွက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ် ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်၏ စတုတ္ထအချက်ဖြစ်သည့် “တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက် များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်”ဟု အစိုးရအနေဖြင့် မူဝါဒချထားပါသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ NCA အတိုင်း အလေးထား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖိတ်ခေါ်ခြင်းနှင့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ ဖိတ်ကြားခြင်း
၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စစ်မှန်၍ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အစ ပညာသင်ကျောင်းက
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၈



တို့အနာဂတ်ကောင်းမွန်ဖို့ မွေးမြူထုတ်လုပ်ကြပါစို့
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၈

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၃၃၂ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၃၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိ
စာမျက်နှာ » ၂၂



စစ်တွေဆိပ်ခံတံတားအနီး၌ သောင်တူးဖော်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေမြို့ လောကာနန္ဒာ စေတီတော်မြတ်ကြီး ဖူးမြော်ကြည်ညို၊ စစ်တွေဆိပ်ကမ်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ ဦးမောင်ဇော်ဟာတို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထင်လတ်ဦး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ လောကာနန္ဒာစေတီတော်မြတ်ကြီး လိုဏ်ဂူတော် အတွင်း ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်နှင့် စေတီတော် မြတ်ကြီး ဝင်းအတွင်းရှိ အောင်စကြာမုနိ သိမ်တော်မြတ်ကြီးတွင် ကိန်းဝပ်စံပယ် တော်မူလျက်ရှိသည့် စကြာမုနိ သွန်းစက်တော် ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်တို့အား ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး ကပ်လှူပူဇော် ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြပြီး အလှူငွေ များ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

မြေးမြူ

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးဦးထိပ်ထား ပြည်ထောင်စုကိုစောင့်ရှောက်

မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြသော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ အတူလက်တွဲနေထိုင်ခဲ့ကြသောနိုင်ငံဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုကြီး ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ထာဝစဉ်ဦးထိပ်ပန်ဆင်၍ ဝိုင်းဝန်းလက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ အချုပ်အခြာ အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို မထိန်းသိမ်း၊ မကာကွယ်၊ မစောင့်ရှောက်ကြပါက စည်းလုံးညီညွတ်မှုယိုင်နဲ့ကာ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေးသို့ ဦးတည်ပြီး အချုပ်အခြာ အာဏာဆုံးရှုံးသွားနိုင်ပါသည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပျက်ပြား စေရန် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးမှုများ အမျိုးမျိုး အဖုံဖုံ ပြုလုပ်နေကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်ကြည့်ပါက ပြည်ထောင်စုပြိုကွဲစေနိုင် သည့် ဖြစ်ရပ်အမျိုးမျိုးတို့နှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးကို ရယူပြီး နောက် ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့သည်။ ပါလီမန်ခေတ်တွင် ပါတီတွင်း စိတ်ဝမ်းကွဲပြားမှုများ၊ ပါတီအဖွဲ့အစည်းများက ခါးပိုက်ဆောင်တပ်များ လက်သပ် မွေးမြူမှုများ၊ ဂိုဏ်းဂဏကွဲပြားမှုများ၊ ပြည်ပမှဝင်ရောက်ကျူးကျော်မှုများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။

တည်ငြိမ်မှုပျက်ပြားနိုင်သော အခြေအနေများကြောင့် ထိုကာလအစိုးရက တိုင်းပြည်ကို ထိန်းသိမ်းပေးရန်လှုံ့ဆော်ရာ တပ်မတော်က အိမ်စောင့်အစိုးရအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပပြီး အနိုင်ရ သည့်ပါတီအား အာဏာပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ သို့သော် ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် တိုင်းပြည်ပြိုကွဲစေနိုင်သည့် နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်းများနှင့် တည်ငြိမ်မှုယိုယွင်း လာသည့် အခြေအနေများကြောင့် တော်လှန်ရေးကောင်စီက အာဏာသိမ်းခဲ့သည်။

ထို့နောက် ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကိုရေးဆွဲအတည်ပြု ပြီး မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ကို ထူထောင်ခဲ့သည်။ တစ်ပါတီစနစ်ဖြင့် နိုင်ငံတော် ကို အုပ်ချုပ်ခဲ့ရာ၌ ၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင် စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းများနှင့်အတူ အထွေထွေအကျပ်အတည်းများဖြစ်ပေါ်လာခဲ့၍ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်အာဏာ သိမ်းခဲ့ရသည်။ တစ်ပါတီစနစ်မှ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်သို့သွားလိုသော ပြည်သူများ ၏ဆန္ဒအရ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသစ်ကို အချိန်ယူရေးဆွဲကာ တပ်မတော်က ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လမ်းခင်းပေးခဲ့သည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို မဖျက်သိမ်းဘဲ နိုင်ငံတော်အာဏာကို ခေတ္တ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဦးတည်ချက် (၉) ရပ်ကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ ၍ အနိုင်ရပါတီအား ဒီမိုကရေစီစနစ်များနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။

တပ်မတော်သည် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်၍ နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေသည်။ သို့သော် ဂိုဏ်းဂဏစွဲ၊ ဝါဒစွဲ၊ ပါတီစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲအစွန်းရောက်မှုများသည် တိုင်းပြည်ပျက်စီးရေးလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ဆိုက်ရောက်လာခဲ့သည်။ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ထိပါးလာခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စု ပြိုကွဲပျက်စီးရေးအတွက် ကြံစည်လုပ်ဆောင်မှုများရှိလာသည်။ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတာဝန်ကို မလွှဲမရှောင်သာဘဲ ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏တာဝန်ကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို နေ့မနားညမနား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အချိန်ကာလ တစ်ခုတွင် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲကို ကျင်းပပေးကာ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းကို လမ်းခင်းပေး လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်များသည် ပြည်သူများ မျှော်မှန်းထားသည့် ပြည်သူ့ အားလုံး၏ အကျိုးစီးပွားကိုရေးရှာသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးအကျိုးကို ရည်မျှော် သည့် အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်၍ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ဦးထိပ် ပန်ဆင်ပြီး ပြည်ထောင်စုကို ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ။

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထာဝစဉ်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထာဝစဉ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ ကျစ်လျစ်ခိုင်မာသည့် ညီညွတ်သော စုစည်းအင်အားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ရေး။
- (၄) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (၅) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေး။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၁) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း အမှတ် (၂) သံမဏိ စက်ရုံ (ပင်းပက်)မှ စက်ရုံမှူး ဦးမင်းသူကို အမှတ်(၁) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖြစ် တာဝန် ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။

ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကျိုက်လတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခု ခြောက်လတာကာလက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်းရန်ပုံငွေနှင့် ပြည်သူ့ရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာ လေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း သုံးခု၊ သံကူကွန်ကရစ်တံတား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း နှစ်ခု စုစုပေါင်း ငါးခုကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကျေးရွာများအနက် ကြံခင်းစု ကျေးရွာအုပ်စု ဘိုးတေကျေးရွာ၌ နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ် ၁၀ သန်း၊ ပြည်သူ့ထည့်ဝင်ငွေ ကျပ် တစ်သန်းဖြင့် အရှည် ၁၂၅ ပေ၊ အကျယ် ငါးပေ၊ ဒု ခြောက်လက်မရှိ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ကျိုက်လတ်ကျေးရွာအုပ်စု အံပင်စုကျေးရွာတွင် သံကူကွန်ကရစ်တံတား အရှည် ပေ ၂၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့် ၇ ပေ ၆ လက်မ တည်ဆောက်နေမှုလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်



ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မြင့်ထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာကော်မတီများနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုလွင်

ရေနံချောင်းမြို့မဈေးကြီး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ကာကွယ်ရေး နှာခေါင်းစည်းများ အမဲဖြန့်ဝေ

ရေနံချောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၆
မြို့မဈေးကြီးတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေ
မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင် ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် နှာခေါင်း ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲ တပ်ဖွဲ့မှူး စည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေမှုကို မြို့နယ် ဦးကျော်စိန်မြနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲမှ ဦးဆောင်၍ ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲ အမှုဆောင် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ရေနံချောင်းမြို့ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မြို့နယ် (ပြန်ဆက်)

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း သတင်းထောက်များ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်အိအိမွန်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲနေစေရေးအတွက် အသက်တမျှ အရေးပါလျက်ရှိသလို နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တိုးတက်ရေးအတွက် ကြီးမားသော မောင်းနှင်အားတစ်ရပ်လည်းဖြစ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က (၇၅)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သတင်းလွှာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက် ချစ်ခင်လေးစားအပ်ပါသော တိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူ ညီအစ်ကို မောင်နှမများအားလုံး မင်္ဂလာပါခင်ဗျား-

ယနေ့ ဖေဖော်ဝါရီလ (၇)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၇၅)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခွင့်ရသည့်အတွက် များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်သည်မိမိတို့နိုင်ငံ၏အရှေ့ဘက်တောင်တန်းဒေသများ ဖြစ်ပြီး ဧရိယာစတုရန်းမိုင်ပေါင်း ခြောက်သောင်းခန့်ရှိကာ တစ်ဖက်နိုင်ငံ များနှင့်လည်း ဆက်စပ်နေသဖြင့် နိုင်ငံအတွက်အရေးပါသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ကယား၊ ပလောင်၊ ပအိုဝ်း၊ ဝ၊ ဓန၊ ကိုးကန့်စသည့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများစွာတို့သည် ကိုယ်ပိုင် ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးစံတို့ဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ အတူယှဉ်တွဲ စုပေါင်းနေထိုင်လျက်ရှိကြပြီး တောတောင်ရေမြေ သဘာဝအလှအပ များနှင့် ပြည့်စုံသောဒေသဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတများဖြစ်သည့် သတ္တုရိုင်းတွင်းထွက်များ၊ ကျောက်မျက် ရတနာများ၊ ကျွန်းသစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဖြင့် ရေခဲမြေခဲ ကောင်းများလည်းရှိပြီး နယ်စပ်ဒေသကုန်သွယ်ရေးများဖြင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် နှစ်ပေါင်းများစွာ ကတည်းကပင် သမိုင်းအထောက်အထား အခိုင်အမာနှင့် ကိုယ့်ထီး ကိုယ့်နန်း၊ ကိုယ့်ကြွနန်း၊ ကိုယ့်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု၊ ကိုယ့်ပိုင်စာပေများ ထွန်းကားခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုအားလုံးတို့ ခေတ်အဆက်ဆက် အေးအတူပူအမျှ အခြေချနေထိုင်လာခဲ့ကာ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ထင်ရှားစွာရပ်တည်လာခဲ့ကြပါသည်။ သို့ရာတွင် နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့က မြန်မာနိုင်ငံကို ကျူးကျော်စစ် သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် တိုက်ခိုက်သိမ်းယူခဲ့ ခြင်းကြောင့် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး သူ့ကျွန်ဘဝသို့ ကျရောက်ခဲ့ရပါသည်။

တိုက်ထုတ်နိုင်ခဲ့

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလအတွင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဦးဆောင် သော ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်သည် ဂျပန်တို့နှင့်ပူးပေါင်း၍ နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်ကို မောင်းထုတ်နိုင်ခဲ့သလို ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့မြေပေါ်မှ အပြီးတိုင် တိုက်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ပြီးဆုံးသွားသည့်နောက် ဗြိတိသျှစစ်တပ် များသည် ဗမာနိုင်ငံအား ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြပါသည်။ ယင်းအချိန် ဌှိ ရှမ်းပြည်နယ်စော်ဘွားများ၊ လူထုခေါင်းဆောင်များနှင့် ပြည်သူ လူထုသည် စစ်ဘေးစစ်ဒဏ်ကို အလူးအလဲ ခံစားခဲ့ရသည့်ကြားမှာပင် နိုင်ငံရေးအရ နိုးကြားတက်ကြွလာခဲ့ကြပါသည်။

စစ်မှန်သောလုံးဝလွတ်လပ်ရေး မရရှိမချင်း တိုက်ပွဲပေါင်းစုံဆင်နွှဲ နေကြမည်ဟူသော တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ရင်တွင်းမှ ခိုင်မာပြင်းပြ သော သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များသည် တညီတညွတ် တလုံးတစည်းတည်း စုပေါင်း၍ အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြ ပါသည်။ ထိုသို့ လွတ်လပ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းတိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြရာတွင်

ရှမ်းပြည်နယ်မှ ဝန်းသိုစော်ဘွား ဦးအောင်မြတ်၊ ရှမ်းစော်ဘွားများနှင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများကလည်း ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ကြသည်မှာ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကို ပေါ်လွင်စေခဲ့ပါသည်။

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းတွင် အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေး ရရှိရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များနှင့် လှည့်လည်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးချိန်တွင် တောင်ကြီးမြို့သို့ ဝင်ရောက်၍ ရှမ်းပြည်နယ်မှ စော်ဘွားများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါ သည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင်

☆ ယနေ့အချိန်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးမရရှိသေးသည့် နယ်မြေဒေသများရှိ ဒေသခံပြည်သူများသည် ရည်ရွယ်ချက်မဲ့သောစစ်ပွဲများကို စိတ်ကုန်မုန်းတီးနေကြပြီဖြစ်။ မိမိတို့ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လုံခြုံအေးချမ်းစွာနေထိုင်လိုခြင်းသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ တူညီပြင်းပြသော ဆန္ဒပင်ဖြစ်

လန်ဒန်သို့သွားရောက်ပြီး တောင်တန်းဒေသများအပါအဝင် မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးကို အတူတကွ လွတ်လပ်ရေးပေးရန် ဗြိတိသျှအစိုးရနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ (၇)ရက်နေ့တွင် ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်း တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များသည် ဗမာပြည်မနှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ လွတ်လပ်ရေးအရယူမည့် သဘောတူဆုံးဖြတ်ချက်များကို ရှမ်းပြည်နယ် ပင်လုံမြို့၌ ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ တောင်တန်း၊ ပြည်မ မခွဲခြားဘဲ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး လွတ်လပ်ရေးကို အတူတကွရယူရန် ဆုံးဖြတ်နိုင်ခဲ့ သည့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အဖြစ် ကျင်းပပြုလုပ်လာခဲ့သည်မှာ (၇၅)နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် မကြာမီကျရောက်တော့မည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ အကြိုကာလလည်းဖြစ်သဖြင့် ထူးခြားလေးနက်သည့် သဘောကို ဆောင်နေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့သည် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၊ မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သော နေ့ထူးနေ့မြတ် အခါသမယပင်ဖြစ်ပါသည်။

အသက်တမျှအရေးပါလျက်ရှိ

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အေးချမ်း တည်ငြိမ်မှုနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲနေစေရေးအတွက် အသက်တမျှအရေးပါလျက်ရှိသလို နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တိုးတက်ရေးအတွက် ကြီးမားသော မောင်းနှင်အားတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများအကြား သံသယများဖယ်ရှားကာ ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့ အချိန်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးမရရှိသေးသည့် နယ်မြေဒေသများရှိ ဒေသခံ ပြည်သူများသည် ရည်ရွယ်ချက်မဲ့သောစစ်ပွဲများကို စိတ်ကုန်မုန်းတီး နေကြပြီ ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လုံခြုံ အေးချမ်းစွာ နေထိုင်လိုခြင်းသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ တူညီပြင်းပြသောဆန္ဒပင်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများအကြား အပြန်အလှန် နားလည်ခွင့်လွှတ်မှု၊ ယုံကြည်မှုတို့ကို အခြေခံလျက် စည်းလုံးညီညွတ်မှု တို့ကို တည်ဆောက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းပြည်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး တစ်ရက်စောပြီး တည်ဆောက်နိုင်လျှင် ပြည်သူများ အတွက် တစ်ရက်စောပြီး အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပနိုင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အကျိုးကျေးဇူးများ တိုးတက်ရရှိ နိုင်တော့မည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်

(၅)ရပ်နှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဦးတည်ချက်(၉)ရပ်တို့ကို ချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်လျက်ရှိ ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံကြီးအား လွတ်လပ်မှု၊ လုံခြုံမှု၊ အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှု နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါ သည်။

တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများအကြား ၁၉၄၇ ခုနှစ်က ပင်လုံတွင် တည်ဆောက်ခဲ့သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုမျိုး၊ နားလည်ယုံကြည်မှုပုံစံ မျိုးတို့ကို ပြန်လည်ရရှိအောင် တည်ဆောက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သော ၇၅ နှစ်က ပင်လုံမြို့ကလေးတွင် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပြသနိုင်ခဲ့သလို ယနေ့အချိန်အခါတွင်လည်း တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို အမြန်ဆုံးပြသနိုင်ဖို့ အားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားသွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

သတိပြုသင့်

နိုင်ငံအတွင်း ယနေ့ဖြစ်ပေါ်ကြုံတွေ့နေရသည့် ဆူပူအကြမ်းဖက် မှုများကြောင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိခြင်းအတွက် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအနေဖြင့် ဆင်းရဲဒုက္ခများစွာ ကြုံတွေ့ကြရပြီး နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို များစွာထိခိုက်စေလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအကျိုးကို မကြည့်ဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ ပါတီစွဲစိတ်ဖြင့် လွဲမှားစွာ ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ရပ်များကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက အသိ၊ သတိဖြင့် သုံးသပ်ဆင်ခြင်ပြီး လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်ရောက်ရှိရေး သတိပြုသင့်ကြပါသည်။ ထိုသို့မဟုတ်ပါက ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို ထိခိုက်စေပြီး နိုင်ငံ၏ရှေ့ရေးမှာ ရင်လေး ဖွယ်ရာ ကောင်းပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အားလုံးက နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ကို အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးသည် တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ သာတူညီမျှ အခွင့်အရေးရရှိခြင်းဟူသည့် အနှစ်သာရ များဖြင့် ပြည့်ဝသော ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို မလွဲမသွေအောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ပင်လုံစိတ်ဓာတ်အရင်းခံကာ ချစ်ကြည် စည်းလုံးစွာဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပူးပေါင်းလက်တွဲဆောင်ရွက် သွားကြရန် တိုက်တွန်းလျက် သဝဏ်လွှာပေးပို့အပ်ပါသည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်
ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

- ☆ နိုင်ငံအတွင်း ယနေ့ဖြစ်ပေါ်ကြုံတွေ့နေရသည့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများကြောင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိခြင်းအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအနေဖြင့် ဆင်းရဲဒုက္ခများစွာ ကြုံတွေ့ကြရပြီး နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို များစွာထိခိုက်စေလျက်ရှိ
- ☆ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအကျိုးကိုမကြည့်ဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ၊ ပါတီစွဲစိတ်ဖြင့် လွဲမှားစွာဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ရပ် များကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက အသိ၊ သတိဖြင့် သုံးသပ်ဆင်ခြင်ပြီး လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ် ရောက်ရှိရေး သတိပြုသင့်
- ☆ ထိုသို့မဟုတ်ပါက ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာ အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို ထိခိုက်စေပြီး နိုင်ငံ၏ရှေ့ရေးမှာ ရင်လေးဖွယ်ရာကောင်း
- ☆ မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလို

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှ

ဆက်လက်ပြီးစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ လိုဏ်ဂူတော်အတွင်း ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံထားရှိမှု၊ ဘုရားရင်ပြင်တော်နှင့် အောင်စကြာမုနိ သိမ်တော်ကြီးအား ပြုပြင်မွမ်းမံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထို့နောက် အဖွဲ့ဝင်များသည် အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ကုလားတန် မြစ်ကြောင်း ဘက်စုံသုံး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စီမံကိန်းဖြစ်သည့် စစ်တွေဆိပ်ကမ်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ဆိပ်ကမ်း ရှင်းလင်းဆောင်ည့် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် ပြည်နယ်ဆိပ်ကမ်းအရာရှိချုပ် ဦးညီညီလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် ဆိပ်ခံတံတားနှင့် ကျောထောက်နောက်ခံဆိပ်ကမ်းအဆောက်အအုံများ၊ စစ်တွေမြို့မှ ကုလားတန်မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်

ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့အထိ သောင်တူးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှု၊ ချဉ်းကပ်တံတားပါဝင်သော ပလက်ဝဆိပ်ကမ်း တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဆိပ်ကမ်းဝင်းအတွင်း ရုံးနှင့် ဆက်စပ်အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု၊ စစ်တွေဆိပ်ကမ်းအဝင် ရေလမ်းကြောင်းနှင့် ကုလားတန် မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက် ရေကြောင်းပြအမှတ်အသားများ တပ်ဆင်ထားရှိမှု၊ ဆိပ်ကမ်းတွင် ရေယာဉ်လမ်းကြောင်း တူးဖော်နေမှု၊ ပလက်ဝမြို့မှ မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်စပ်အထိ အဝေးပြေး မော်တော်ကားလမ်းဖောက်လုပ်မည့် အခြေအနေအပါအဝင် ကုလားတန်မြစ်ကြောင်း ဘက်စုံသုံး ဖြတ်သန်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေမြို့၊ လောကာနန္ဒာစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ လိုဏ်ဂူတော်အတွင်း ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



အဖွဲ့ဝင်များသည် စစ်တွေဆိပ်ခံတံတားနှင့် ဆိပ်ခံတံတားအနီးတွင် သောင်တူးဖော်နေမှု၊ ရေယာဉ်များ ဆိုက်ကပ်ထားရှိမှုတို့ကို ကြည့်ရှုကြသည်။

အကျိုးကျေးဇူးများ

အဆိုပါ ကုလားတန်မြစ်ကြောင်း ဘက်စုံသုံး စီမံကိန်းသည် မြန်မာနှင့် အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုအခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိစေခြင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဆိပ်ကမ်းများပေါ်ပေါက်လာပြီး အိန္ဒိယ နိုင်ငံနှင့်သာမက အခြားနိုင်ငံများနှင့်ပါ တိုက်ရိုက် ကုန်သွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း၊

ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန်လာပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို များစွာ အထောက်အကူဖြစ်စေခြင်း၊ ဒေသခံ ပြည်သူများအား အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေခြင်း၊ ဒေသများ အနေဖြင့် ရေကြောင်းသွားလာမှုကို အခြေခံသော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများနှင့် ပတ်သက်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလာနိုင်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များအား စစ်တွေဆိပ်ကမ်း ရှင်းလင်းဆောင်ည့် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် ပြည်နယ်ဆိပ်ကမ်း အရာရှိချုပ် ဦးညီညီလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဖလား ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြို့တော်ဂေါက်ကွင်း(ငွေသော်တာ)၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့ပြီး ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် ဂေါက်သီးရိုက်အားကစားသမားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပြီး အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်

ညွန့်ဝင်းဆွေနှင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ(မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးတို့က ဂေါက်သီးရိုက်၍ ဖွင့်ပွဲလှစ်ပေးကြသည်။

ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် ပွဲစဉ်များ၌ အကျောပေးရိုက်ချက်(Handicap)(1 - 12) ပြိုင်ပွဲ၊ အကျောပေးရိုက်ချက်(Handicap) (13 - 18) ပြိုင်ပွဲ၊ အကျောပေးရိုက်ချက်(Handicap)(19 - 24)ပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆု၊ စတုတ္ထဆုနှင့် အထူးဆုရ ငါးဦးတို့အား ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



ငြိမ်းချမ်းသာယာ အေးချမ်းဖို့ ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် မွေးကြစို့

ရွှေဘိုမြို့နယ်၌ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပ

ရွှေဘို ဖေဖော်ဝါရီ ၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ရှင်ယွန်းစံခန်းမ၌ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နည်းပညာ



ပြန့်ပွားရေးစင်တာ(KC)အလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတင်ပြချက် စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။

အဆိုပါစာတမ်းဖတ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးစရန်၊ တင်ပြမှုအလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိနိုင်ရန်နှင့် တင်ပြချက်စာတမ်းများ စနစ်တကျ ပြုစုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ရွှေဘိုမြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဇော်မင်းထံမှ သိရသည်။

ရွှေဘိုမြို့နယ်အတွင်း နည်းပညာပြန့်ပွားရေးစင်တာ တာဝန်ခံ ခုနစ်ဦးတို့က မိမိတို့ KC နယ်မြေအလိုက် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ လယ်ယာကဏ္ဍလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ကြပြီး အခမ်းအနားသို့ ရွှေဘိုမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အေးမြသက်ထား

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပွဲ ကျင်းပ

ပန်းခင်းစီမံချက်ကို တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၃ ဒသမ ၄ သန်းကျော်ကို ၁၈ လတာကာလအတွင်း ထုတ်ပေးနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးမြောက် အောင်မြင်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ပုသိမ်မြို့ ဧရာရွှေဝါခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီက နိုင်ငံတော်စီမံချက်တစ်ခုဖြစ်သည့် ပန်းခင်းစီမံချက် ကို နိုင်ငံတော်၏အနာဂတ်အတွက် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းစီမံချက်ကို တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၃ ဒသမ ၄ သန်းကျော်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေ ၃ ရက်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်အထိ ၁၈ လတာကာလ အတွင်း ထုတ်ပေးနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေနှင့် အချို့ဒေသများတွင် လုံခြုံရေး အခြေအနေ၊ ရာသီဥတုအခြေအနေ အထူးသဖြင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးသည်နေရာဒေသတော်တော် များများ၌ ရေလမ်းခရီးကိုသာ အသုံးပြုသွားလာရ သည့်အတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် သွားလာရေးအခက်အခဲများစွာ ကြုံတွေ့ကြရပြီး ယင်းအဟန့်အတား အခက်အခဲများကြားမှ ဆောင်ရွက်ကြရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ရာနှုန်းပြည့် ပြီးမြောက်ကျော်လွန်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပန်းခင်းစီမံချက် ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၂၀၉၇၃၄ ကတ် ထုတ်ပေးရန် လျာထားဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအထိ ၂၃၂၉၉ ကတ် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်၍ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၁၁၀ ဒသမ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးပြီဖြစ်သဖြင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအနက် လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးမြောက်ကျော်လွန်အောင် ဆောင်ရွက် နိုင်သည့် ဒုတိယမြောက်တိုင်းဒေသကြီး ဖြစ်ပါ



ကြောင်း၊ စီမံချက်အရ လျာထားချက် ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သော်လည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် ပြီးဆုံး သည့် လုပ်ငန်းမဟုတ်ဘဲ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် နေရမည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် အားလုံး က ဆက်လက်ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပန်းခင်းစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဌာန ဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ

များပေးအပ်ပြီး ပန်းခင်းစီမံချက်တွင် စွမ်းစွမ်းတစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ဝန်ထမ်းများကို တစ်ဆင့်မြင့် ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးကာ ရာထူးအဆင့်များကို တပ်ဆင်ပေးသည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများအတွက် Computer၊ Printer၊ မိတ္တူကူးစက်နှင့် ကွန်ပျူတာခုံ များကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးက လက်ခံရယူသည်။ ယင်းနောက် အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်အောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက ပန်းခင်းစီမံချက် အောင်မြင်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေး

ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဦးစီးမှူးများကို ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက e-ID စနစ် လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်သည့်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးနှင့် နိုင်ငံသား ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲထွန်းဦး က e-ID စနစ်အကြောင်း သိကောင်းစရာများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံးသို့ သွားရောက်၍ ဝန်ထမ်းများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ထုတ်ပေးပြီးသူများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် များကို ကွန်ပျူတာဖြင့် ဖြည့်သွင်းနေမှု နေပြည်တော် (ရုံးချုပ်)မှ ပေးပို့သည့် အချက်အလက်များနှင့် တိုက်ဆိုင်၍ e-ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ချိတ်ဆက် အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ မှာကြားညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပုသိမ်မြို့ ဧရာရွှေဝါခန်းမ၌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး များမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရက ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းမှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လမ်း၊ တံတား ဆောက်လုပ်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် (နေပြည်တော်-မန္တလေး)လမ်းပိုင်းကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ၂၈၅ မိုင်အနီး ယာဉ်ရပ်နားစခန်းနေရာ များတွင် စည်းကမ်းမဲ့ဈေးရောင်းချနေသည့် ကျူးကျော် ဈေးသည်များမရှိစေရေး၊ အမြန်လမ်းမကြီး ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရေးနှင့် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ တာဝန်ရှိ သူများကို မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တံတားဦး မြို့နယ် မန္တလေး-ရန်ကုန်လမ်းပေါ်ရှိ (ပန်းဆေး ကျောင်း) တံတားဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

စနစ်ဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် မန္တလေး- ပြင်ဦးလွင်လမ်းပိုင်းရှိ Oriental Highway Company ရှင်းလင်းဆောင်၍ နိုင်ငံတော်သို့ပေးသွင်းရမည့် အခွန် စည်းကြပ်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမဖြစ်စေရေး၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမဖြစ်စေရေး တို့ကို တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မန္တလေး-လားရှိုး- ဗန်းမော်-မြစ်ကြီးနားလမ်းပိုင်း၊ (မန္တလေး- ပြင်ဦးလွင်လမ်း)လမ်းပိုင်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့ လမ်းဦးစီးဌာန ခရိုင်လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတွင် ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ သည်။



ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းအတိုင်း နေထိုင်ကြရန်၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပါတီနိုင်ငံရေးကင်းရှင်းရန် လိုအပ်ကြောင်း မိမိတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင် ချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုမရှိစေရေး သတိပြုရန်လိုကြောင်း မှာကြားပြီး လမ်းဦးစီးဌာန၊

တံတားဦးစီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူ များကလည်း ဝန်ထမ်းရေးရာများနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်မှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မောက်မယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေး ခရိုင် မောက်မယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အောင်သုခကျေးရွာ၌ စက်ရေတွင်း တူးဖော်ခြင်း၊ ခန်းမဆောင်တည်ဆောက် ခြင်းနှင့် ထိတချေးကျေးရွာ၌ ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှု

စစ်ဆေးကြသည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးရာတွင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ညိုညို ဝင်း၊ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကို ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ငွေ နှင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုင်း စံထွန်းလင်းတို့က အောင်သုခကျေးရွာ၌ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လတာကာလ ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP)ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၀ သန်းနှင့် ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်

လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ထိတချေး ကျေးရွာ၌ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လတာကာလ နှစ် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၈၃ ဒသမ ၇၉ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ကျေးရွာကုန်ထုတ်လမ်းအရှည် နှစ်မိုင် ဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြကြောင်း သိရသည်။

မင်းမြင့်မိုရ်

နိုင်ငံတော်အတွက် ဥမကွဲသိုက်မပျက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ ဒို့ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ ခရိုင်လေးခုကိုအခြေပြု၍ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထိရောက်စွာ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထိရောက်စွာ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၁၀ နာရီက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၄) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြန်လည်မြင့်တက်လာ
အစည်းအဝေးတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းက ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများ ပြန်လည်မြင့်တက်လာသည်ကိုတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများမြင့်တက်လာခြင်းကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရန်လိုအပ်၍ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ စသည်ဖြင့် အဘက်ဘက်မှ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ရောဂါသံသယလူနာများအနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ အတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရောဂါပိုး ရှိ မရှိ အမြန်စစ်ဆေးနိုင်

ရေးနှင့် ပိုးတွေ့ရှိပါကလည်း အမြန်ဆုံးကုသစောင့်ရှောက်မှုများပေးနိုင်ရေး ကြိုတင်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရိုင်များကိုအခြေပြု၍ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့များနှင့် လူနာခုတ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားရှိပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်မြင့်သန်းက ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)အနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနကို အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ခြင်းအနေဖြင့် ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး)နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး(ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး)တို့ ပါဝင်သောအဖွဲ့မှ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ ခရိုင်လေးခုကိုအခြေပြု၍ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိုးတွေ့ရှိသည့်လူနာများကို သက်ဆိုင်ရာကုသရေးစင်တာများသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရေး၊ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေး၍ ပိုးတွေ့ရှိခြင်းမရှိသူ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများကိုလည်း

သက်ဆိုင်ရာ ကွာရန်တင်းစင်တာများ (သို့မဟုတ်) ဟိုတယ်ကွာရန်တင်းစင်တာများသို့ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် နီးနယ်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်ချိတ်ဆက်၍ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ဆက်လက်၍ ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြတ်ဝဏ္ဏစိုးက အတည်ပြုလူနာများကို ခရိုင်အလိုက်ဖွဲ့စည်းထားသည့် လူနာခုတ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီများမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်အဆင့်ဆေးရုံများ၊ မြို့နယ်/တိုက်နယ်ဆေးရုံများ၊ ကုသရေးစင်တာများသို့ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ နီးနယ်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေ၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရမည့် ကာလကို လျှော့ချနိုင်မည့်အခြေအနေ၊ တတိယလှိုင်းကာလတွင် လူနာနည်းပါးလာမှုကြောင့် ခေတ္တရပ်နားထားရသည့် ကုသရေးစင်တာများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးလူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် အခြေအနေ၊ အောက်ဆီဂျင်နှင့် လိုအပ်သောဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိသည့်

အခြေအနေ၊ လူနာတင်ယာဉ်ရရှိနိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းက ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများ စသည်တို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစစအရာရာ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် မိမိကိုယ်တိုင် သံသယလူနာ(သို့မဟုတ်) ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ တစ်ဦးဖြစ်ပါက မည်သို့ဆောင်ရွက်ရမည်ဆိုသည်ကိုစဉ်းစား၍ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် ရောဂါကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကိုသတိပြု၍ အလေးထားဆောင်ရွက်ကြစေရေး၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြစေရေးအတွက် ကျန်းမာရေးအသိပညာမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လိုအပ်သည်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ တက္ကသိုလ်များ၏ (ဘွဲ့ကြို)သင်တန်းများဖွင့်လှစ်မည့် ကြေညာချက်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးပညာနီးနယ်တက္ကသိုလ်များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)တို့တွင် အောက်ဖော်ပြပါသင်တန်းများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၈)ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက သက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များ၏ Facebook Page, Website တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခြင်း၊ တက္ကသိုလ်များသို့ တိုက်ရိုက်စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

❖ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၏ နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ်

- အပိုင်း(ခ)(၂/၂၀၂၂)အတန်းသစ်နှင့် နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ် အပိုင်း(က) (၂/၂၀၂၂)အတန်းသစ်
- ❖ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်များ၏ စတုတ္ထနှစ် ဘီဒီအက်စ်(၁/၂၀၂၀)(ပုံမှန်)သင်တန်းနှင့် တတိယနှစ် ဘီဒီအက်စ်(၁/၂၀၂၀) (ပုံမှန်)သင်တန်း
- ❖ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာ တက္ကသိုလ်များ၊ သူနာပြုတက္ကသိုလ်များ၊ အခြေခံ ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ် (မကွေး)နှင့် တိုင်းရင်းဆေး တက္ကသိုလ် (မန္တလေး)တို့၏ တတိယနှစ်(၁/၂၀၂၀) (ပုံမှန်)သင်တန်းများ



မှော်ဘီမြို့နယ်၌ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး စတင်ထိုးနှံပေး

မှော်ဘီ ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီး ခြောက်လပြည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ရှုရှားနိုင်ငံထုတ် Sputnik Light ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး စတင်ထိုးနှံပေးခြင်းကို မှော်ဘီမြို့နယ် အားကစားကွင်းရှိ အားကစားခန်းမဆောင် ဆေးထိုးစုရပ်၌ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း၊ တာဝန်ရှိသူများက ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံမီ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား လက်သန့်ဆေးရည်ဖြင့် လက်ဆေးခြင်း၊ ကိုယ်အပူချိန်တိုင်းတာခြင်း၊ သွေးပေါင်ချိန်တိုင်းတာပေးပြီး မိနစ် ၃၀ ခန့် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုပေးခြင်းများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
ထိုးနှံပေးမည်
အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းကို မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ၆၀၀ ကျော် ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးမှော်ဘီမြို့နယ် တွင် ထိုးနှံပြီးသူ ၁၄၃၉ ဦးရှိပြီး ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကိုလိုက်နာစို့

သာယာဝတီမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲသစ်အိမ်ရှင် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

သာယာဝတီ ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီ မြို့နယ်နှင့် သုံးဆယ်မြို့တို့တွင် ပြည်သူများ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲသစ်အိမ်ရှင် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး ရည်ရွယ်၍ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဟိုနှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့

နံနက်က မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ အသွားအလာများသည့် လမ်းဆုံများသို့ ကွင်းဆင်း၍ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
အသိပညာပေးနှိုးဆော်
ထိုသို့ အသိပညာပေး ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရွှေ့ကွဲသစ် အိမ်ရှင်သည်

မိမိတို့နိုင်ငံတွင်တွေ့ရှိလာကာ ကူးစက်လျက်ရှိသည့်အတွက် ပြည်သူများ အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများကို လိုက်နာကြရန်နှင့် ကာကွယ်ဆေးများ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်း အတာဖြင့် လွှမ်းခြုံမှုရှိစေရန်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ပြည်သူများအနေဖြင့် မပျက်မကွက် အကြိမ်အရေအတွက်ပြည့်မီစွာ ထိုးနှံကြပါရန် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ပြည်သူများအား အသိပညာပေး နှိုးဆော်ခဲ့သည်။
ယင်းနောက် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သုံးဆယ်မြို့မဈေးအတွင်း လှည့်လည်ပြီး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ နှာခေါင်းစည်း မတပ်ဆင်သူများနှင့် စည်းကမ်းမလိုက်နာသူ ပြည်သူများအား စစ်ဆေးဒဏ်ရိုက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
အေးခိုင်(သာယာဝတီ)



ရှေးဖူးမှ

၂။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့မှစ၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်ပေါင်း အကြိမ်(၂၀)ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲပေးခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၇ ရက်နေ့နှင့် ၈ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ အလုပ်သင်္ဘော ရောက်ရှိ ခဲ့သည့် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တွေ့ဆုံမှုအပြီး နှစ်နိုင်ငံသဘောတူထုတ်ပြန်ချက်တွင် ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်း အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၃။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးနှုတ်ခွန်းဆက်စကားတွင် “၂၀၂၂ ခုနှစ် ဟာ အရေးပါတဲ့ နှစ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့်ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့ ဟာ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ဟာ စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ ပိုမိုခိုင်မာစေဖို့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း အသီးအပွင့်တွေနဲ့ပြည့်စုံဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဒီနှစ်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ခြေလှမ်းသစ်များစတင်ပါမယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ် စတုတ္ထအချက်ထဲမှာလည်း ဖော်ပြပြီးဖြစ်လို့ သက်ဆိုင်သူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ဖိတ်ခေါ်လိုပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည်မှာ ၇၅ နှစ်ခန့်ရှိပြီဖြစ်သော်လည်း ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာခိုင်မာမှုနှင့် တိုင်းပြည်၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ ရှိသင့်သလောက်မရှိဘဲ ခွန်အားများ၊ စွမ်းအားများ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းခွန်အား၊ စွမ်းအားများကို နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စွမ်းအားပြည့် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိဖို့ လိုအပ်ပါသည်။

၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်ရေးအတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးသည် လွန်စွာ အရေးကြီးပါသည်။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံရေးပါတီ အများစုမှာလည်း ၅ နှစ်အတွင်း ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး ဦးတည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ ၃ ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီသည် ယနေ့အထိ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် (၁၆)ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် (၉)ကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့်

(၇)ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့များနှင့် (၂)ကြိမ်၊ စုစုပေါင်း(၃၄)ကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။

၅။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှအပ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများသာမက NCA လက်မှတ်မရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများကိုပါ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးရန်ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ ထိုသို့ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရာတွင် ဆွေးနွေးမည့်အကြောင်းအရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ကန့်သတ်ချက်မထားဘဲ တတ်နိုင်သလောက် လွတ်လွတ်လပ်လပ် နီးနှောဖလှယ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ထားရှိကြောင်းလည်း အလေးထားဖော်ပြအပ်ပါသည်။

၆။ နိုင်ငံတော်၏ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်(၃)ရပ် အနေဖြင့် အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် ၂ ရပ်မှာ “တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေး” ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် ၂ ရပ်မှာ “စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး” ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ယခုနှစ်မှစ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ခြေလှမ်းသစ်များ စတင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးဖြစ်သည့် သမိုင်းအစဉ်အဆက် ဖြစ်ပေါ်တည်ရှိလာသည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ စေ့စပ်ညှိနှိုင်း အဖြေရှာရေးနည်းလမ်းဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုဆွေးနွေးသွားကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့နှင့် ကြုံကြိုက်သည့်အခါသမယတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးတို့သည် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ အချိန်မီတက်ရောက်ကြပါရန်နှင့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား တက်ရောက်စဉ် ကာလအတွင်း ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ကျင်းပမည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအကြံပြုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြပါရန် အထူးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးကလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီး ကြိုတင်ကန့်သတ်ချက်မထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့သို့ သက်ဆိုင်သူအားလုံး တက်ရောက်နိုင်ရေး၊ ဝန်းဝန်းအကျိုးဆောင်ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

(၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ပဲခူး ဖေဖော်ဝါရီ ၆ (၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

ရုံး၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် လေးစီးနှင့် မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီးကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ လွှဲပြောင်း

ပေးအပ်ပြီး မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ မှာကြားထိုနေ့က တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မီးသတ်စခန်းများတွင် လူအသင့်၊ ယာဉ်/စက်အသင့်၊ ဆီအသင့်၊ ရေအသင့်ရှိရန် လိုအပ်

သကဲ့သို့ မြန်မြန်သိ၊ မြန်မြန်သွား၊ မြန်မြန် ငြိမ်းသတ်နိုင်ရေး ဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်ခြင်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့ကျင့်နေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း နည်းပညာများနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုရှိအောင် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရေရှည်အသုံးပြုနိုင်ရေး စနစ်တကျကိုင်တွယ်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားပြီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြခြင်းကို ကြည့်ရှုသည်။ အဆိုပါ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်လေးစီးနှင့် မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီးကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၁၁ ဒသမ ၈၅ သန်းဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဤကမ္ဘာတည်သ၍

(အချိုးတွဲကဗျာ)

- * ပြည်နယ်တွေ စုကာဝိုင်း တိုင်းနှင့်ပေါင်းကာ။ စိတ်ချင်းညီမကွဲ အင်အား ခိုင်မာ။ ဆုံတွေ့လို့ညီညာ ပြည်သာဖို့အရေး။ သားချင်းတွေတွဲတွဲလက် အားဆက်စို့လေး။ ။ (လေးချိုး)
- * မြောက်ဘက်စွန်း မနောမြေ ကချင်တွေ ဆိုကာကွယ်။ တောင်အစဉ် တောင်ပေါ်တန်းက မောရမ်းတွေ ညီညာမှု ပြုကြပါရဲ့။ ။ (ဒွေးချိုး)
- * တောင်ပေါ်မှာ ကွေ့ကာကောက် ဖောက်လေတဲ့ လမ်းတွေမှာ ချင်းတို့နေရာ။ ကယားလည်း မကျန်ပါ ညီညာတယ် တိုင်းရင်းသား။ အရေးရှိရင်လ သွေးညှိကာ လက်ချင်းဆက် တွဲယှက်မှအား။ ။ (တြိချိုး)
- * ပင်လယ်ပြင် ကမ်းမြောင်နီး သွေးစည်းတဲ့ ရခိုင်ပါ။ စစ်တောင်းမှာ အခြေပြု စုစည်းကာ ညီညာလို့ မွန်တို့နေရာ။ သံလွင်မြစ်အားပြုကာ ကရင်မှာ ညီညာကြောင်း။ သားချင်းတွေပြည့်အရေး သွေးနဲ့စုပေါင်း။ ။ (လေးချိုး)
- * တိုင်းရင်းသားတွေ ညီညာမှုနဲ့ “ပြည်ထောင်စု” ဖြစ်ပေါ်လာ။ လက်ယှက်ကာ ဘယ်မခွဲ တွဲလျက်ခိုင်မာ။ ဘယ်ရန်သူ ဘယ်သို့လာ ညီညာစွာ ယှဉ်တွဲ။ ဤကမ္ဘာတည်သ၍ ညီဟော့အမြဲ။ ။ (လေးချိုး)

သူရဇော်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုလျက်

ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အစ ပညာသင်ကျောင်းက

ဒေါက်တာမောင်သင်း

“ကလေးတွေကို ကျောင်းမှာ ဒီမိုကရေစီ လေ့ကျင့်ပေးနိုင်စွမ်းမရှိတဲ့ နိုင်ငံဟာ ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဘယ်သောအခါမှ မရောက်နိုင်ပါ”

ဘာစ်ကာရာချာယူလူ (အိန္ဒိယပညာရေးပညာရှင်)

မြန်မာ့လူမှုဝန်းကျင်တွင် “စာသင်ကျောင်း” ဟု သုံးစွဲခေါ်ဝေါ်နေသော ပရဝဏ်သည် “စာသက်သက် သာသင်သည့်နေရာ” မဟုတ်ပါ။ အနာဂတ်တွင် မိမိကိုယ်ကို “ထိန်းကျောင်း” တတ်ရန် လေ့ကျင့်ပေး သည့်နေရာဖြစ်၍ “ကျောင်း” ဟု ခေါ်ဝေါ်ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။

တကယ်တော့ ကျောင်းသည် သင်ကြား၊ သင်ယူမှု နေရာသက်သက် မဟုတ်ပါ။ အနာဂတ် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် မျှော်ကိုး၍ ကလေးငယ် များကို ထိုလူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် အဝင်ခွင့်ကျဖြစ်အောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်ပေးသည့် “လူပြင်သည့် နေရာပါ”။ သို့ဖြစ်၍ ကျောင်းနှင့် စာသင်ခန်းသည် “အနာဂတ် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ရှေ့ပြေးပုံစံငယ်” ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ရှေးရှုသွားနေသည့် အနာဂတ်လူ့ဘောင်သည် “မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်း” ပင် ဖြစ်ပါသည်။

အိန္ဒိယပညာရေးပညာရှင်၏ အထက်ဖော်ပြပါ အဆိုကို မြန်မာ့ပညာရေးမှာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံပြီး အနာဂတ် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ရှေ့ပြေး ပုံစံငယ်ဖြစ်သည့် ကျောင်းနှင့် စာသင်ခန်းတွင် “ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်” ကို မဖြစ်မနေလေ့ကျင့်ပေး ရန် လိုအပ်ပေလိမ့်မည်။

ကျွန်တော်တို့ ဒီမိုကရေစီ လူ့ဘောင်အဖွဲ့ အစည်းဆီ ချီတက်ခဲ့သည်မှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခု ကျော်ခဲ့ပါပြီ။ မျိုးဆက်သစ် ကလေးငယ်များကို ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့်ရစေမည့် သင်ခန်းစာ များ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းများတွင် လေ့ကျင့်ပေး၊ သင်ပေးခဲ့ပါပြီလား။ လေ့ကျင့်ပေးခဲ့လျှင် ကိစ္စမရှိ ပါ။ မရှိသေးရင်တော့ မဖြစ်မနေသင်ပေးရပါလိမ့် မည်။ ပညာရေး၏ တာဝန်သည် သူ့ခေတ် သူ့အခါက တောင်းဆိုသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် အဝင်ခွင့်ကျ စေမည့် အရည်အသွေးများကို ယနေ့ ကလေးများကို လေ့ကျင့်ပေး၊ တပ်ဆင်ပေးရမှာပါ။

ကိုလိုနီခေတ်အခါက အမျိုးသားစိတ်ဓာတ် ပြည့်ဝပြီး လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကို မြှင့်တင်နိုင် မည့် လူငယ်များပေါ်ထွက်လာရန် “အမျိုးသား

ပညာရေး”က (ကိုလိုနီပညာရေးနှင့် အပြိုင်) လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် နောင်ဆယ်စုနှစ် အတွင်းမှာ အမျိုးသားရေးဝါဒီ လွတ်လပ်ရေး ခေါင်းဆောင်များ ပေါ်ထွန်းခဲ့ပါသည်။ ထိုခေတ် ပညာရေးသည် သူ၏သမိုင်းပေးတာဝန်ကို ကျေပွန် အောင် ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့ မြန်မာ့



ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများကို အခြေခံပညာကျောင်းများမှ စတင်သင်ကြားပေးရမည်ဖြစ်သော်လည်း အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာသင်ခန်းသို့ မလာနိုင်စေရန် ကျိုက်မရော မြို့နယ် တောင်ကလေးအရှေ့စုကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းအား ၂၇-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့က မီးရှို့ဖျက်ဆီးထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

လူ့အဖွဲ့အစည်း ဦးတည်နေသည့် လမ်းကြောင်းက ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်းပါ။ ဤလူ့အဖွဲ့အစည်း အတွက် လိုအပ်သည့် “စံပြည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသား” အဖြစ် လေ့ကျင့်ပေးရမည့်တာဝန်မှာ ကျွန်တော်တို့ ခေတ်ပညာရေး၏ ပခုံးပေါ် ကျရောက်လာပါပြီ။ ပညာရေးမှ တာဝန်ရှိသူများ အားကြီးမာန်တက် ထမ်းဆောင်ရပါလိမ့်မည်။ ပညာရေးကို ရှေ့တန်း က အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် နေရာများက အမျိုးမျိုးသော “ကျောင်း” များမို့ နောက်ဆုံးတွင် ကျောင်းဆရာများ၏ ပခုံးပေါ် တာဝန်ကျရောက် လာပါပြီ။

ပညာရေးနှင့် သမိုင်းပေးတာဝန်ကျေပွန်မှု မြန်မာ့ပညာရေးက ဒီမိုကရေစီအရည်အသွေး ပြည့်ဝသူများ လေ့ကျင့်ပေးသည်မှာ အထူးအဆန်း မဟုတ်ပါ။ ၁၉၅၄ ခုနှစ်က ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရ၏ ရှစ်နှစ်တာ ပညာရေးအစီရင်ခံစာကို လေ့လာရာတွင် ကျောင်းသူတစ်ဦး ကျောင်းသား

ကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်နေသည့် ဓာတ်ပုံကို တွေ့မိ ပါသည်။ ထိုအချိန် မြန်မာ့ပေါလီမန်ဒီမိုကရေစီနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိမည့် “ဒီမိုကရေစီ” အလေ့ အကျင့်ကို ကျောင်းသား အရွယ်ကတည်းက ကျောင်းများတွင် စတင်လေ့ကျင့်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။ ပညာရေးသည် သူ့ခေတ်၊ သူ့အခါတွင်

ဟူ၍ ဖြစ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်းဆီသို့ လျှောက်လှမ်း နေသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် “ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ် အစ ပညာသင်ကျောင်းက” ဟု တိတိကျကျ ဖော်ညွှန်းလိုက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ နောင်တစ်ချိန် တွင် နိုင်ငံကို ဦးဆောင်ကြမည့် ယနေ့ခေါင်းဆောင် လောင်းများကို ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကလေးဘဝကတည်းက ယဉ်ပါးနေပါမှ နိုင်ငံ၏ ကောင်းကျိုး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သည့်ဘဝ ရောက်သောအခါ “စံပြည့် ဒီမိုကရေစီ သားကောင်း ရတနာများ”အဖြစ် အောင်အောင်မြင်မြင် ဦးဆောင် ကြပါလိမ့်မည်။

ကျောင်းနှင့် ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့် ကျွန်တော်တို့၏ ကလေးငယ်များအား လူ့ချွန် လူကောင်းများအဖြစ် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးနေ သည့် ကျောင်းများတွင် ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့် များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် သင်ရိုးများ ထည့်သွင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ ကလေးများကို ထိုအလေ့ အကျင့်များ ပိုမိုထွန်းတောက်ဖို့ လေ့ကျင့်ပေးရန် နှင့် ဤသို့ လေ့ကျင့်ပေးနေမှုများသည် “ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်” “စံ” နှင့် “အနှစ်သာရ” များပင်ဖြစ်ကြောင်း မီးမောင်းထိုးပြ သင်ကြားပေးသင့်ပါသည်။

ကျောင်းစာလောက်သာ သင်ပြီး စာမေးပွဲရမှတ် ပြိုင်နေရုံဖြင့်သာ ကျေနပ်နေကြလျှင်ဖြင့် နိုင်ငံသည် “ဒီမိုကရေစီ ယဉ်ကျေးမှု” နှင့် အလှမ်းဝေးနေပါ လိမ့်မည်။ ကျောင်းများတွင် ရှိပြီးသား ဖွံ့ဖြိုးရေး အချိန်များကို ပြည့်ပြည့်ဝဝ အသုံးချရန် လိုပေသည်။ ထိုဖွံ့ဖြိုးရေးအချိန်များတွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားမှုများနှင့် သင်ခန်းစာများသည် ကလေးများဘဝအတွက် စာမေးပွဲရမှတ်လွန် အောက်ဖော်ပြပါ “ဒီမိုကရေစီ တန်ဖိုး”များ ပေါ်ထွန်းလာစေပါသည် -

(၁) အများနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူနေတတ်ရန် ယခုအချက်သည် ကလေးများကို ကျောင်းသို့ ကျွန်တော်တို့ မိဘများ လွှတ်ရခြင်း၏ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သလို ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်း တွင် ထိပ်ဆုံးက တတ်ကျွမ်းပြီး ရှင်သန်နေရမည့် ပညာမှာ “လူတွေနှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းစွာနေတတ်ဖို့” “ပေါင်းသင်းဆက်ဆံတတ်ဖို့” ပင် ဖြစ်ပါသည်။

သို့မှသာ မိမိရော၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ပါ ငြိမ်းချမ်းမှု ကို ဖော်ဆောင်ပါလိမ့်မည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ် သည် ငြိမ်းချမ်းမှုကိုသာပေး၏။ လူတွေနှင့် ဆိုသော် လည်း မိသားစုဝင်များနှင့်သာ မဟုတ်ပါ။ ဆွေမတော် မျိုးမစပ် ရွယ်တူများနှင့် ဆော့ကစားရင်း၊ စာသင် ရင်း၊ အတန်းအကျိုး၊ ကျောင်းအကျိုး သယ်ပိုးရင်း ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး ကြွယ်ဝလာစေရပါမည်။

ရွယ်တူများနှင့် ကစားခုန်စားခွင့်ရခြင်း၊ အတူ ကြီးပြင်းခွင့် ပျော်ရွှင်စွာ ပညာရှာခွင့်ရခြင်းသည်ပင် ကလေးဘဝ၏ အကြီးမားဆုံး လူ့အခွင့်အရေးကို ရရှိခြင်းပါ။ အိမ်မှာ ရွယ်တူ ဘယ်နှဦး ရှိနိုင်ပါ မည်လဲ။ ကျောင်းမှာလောက် မများနိုင်ပါ။ ထို့အတူ အတန်းကြီးသူ၊ အတန်းငယ်သူများနှင့် ပေါင်းတတ်၊ သင်းတတ်ရပါသည်။ သို့မှသာ ကြီးသူကို လေးစား၊ ငယ်သူကို စာနာတတ်ခြင်းဆိုသည့် ပြေပြစ်သည့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး၏ အဓိကသော့ချက်ကို ရနိုင်မှာပါ။ ဤသည်မှာ ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်း အမြဲရှိနေရမည့် စိတ်ထားဖြစ်ပေသည်။

(၂) တန်းတူအခွင့်အရေးရရှိရန် အိမ်က မိသားစုမှာ ဘဝနောက်ခံ အတူတူ၊ ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာအတူတူဆိုတော့ မတူကွဲပြားမှု ၏ တန်ဖိုးကို မသိနိုင်၊ နားမလည်နိုင်ပါ။ ကျောင်းမှာ အတူ ပညာသင်ကြားကြသည့် အတန်းဖော်များတွင် ရုန်းကန်လှုပ်ရှားမှုကို စာမျက်နှာ ၉ သို့ ၀

စည်းကမ်းသည် ချုပ်ချယ်တားမြစ်သည့် သဘောမဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ ဘဝ လွတ်လပ်စွာဖွံ့ဖြိုးရန်အတွက် မိမိတို့၏ “အကာအကွယ်” ဖြစ်ကြောင်း ကလေးများကို ကိုယ်တိုင်နားလည်သဘောပေါက်လာစေရန် လေ့ကျင့်ပေးနေ ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုသည် မိမိ၏ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ လွတ်လပ်မှု နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုဖြစ်ထွန်းစေပြီး သူတစ်ပါးကိုလည်း ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်းမှ ကင်းဝေးစေပါသည်။ တစ်ဦးချင်း၊ အတန်းတွင်း၊ ကျောင်းတွင်းမှသည် ရပ်ရွာ၊ နိုင်ငံအတွင်း စည်းကမ်းကို ရိုသေလေးစားလိုက်နာ တန်ဖိုးထားခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း အစဉ်ဖြစ်ထွန်းလာစေရန် ဖြစ်ပါသဖြင့် “အမျိုးသားစည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်သည် မြန်မာ့ကျောင်းတိုင်းတွင် ခေတ်အဆက်ဆက် ဆက်လက်အကောင်အထည် ဖော်နေမည့် ဒီမိုကရေစီလူ့အဖွဲ့အစည်း၏ အလိုအပ်ဆုံး ဆောင်ပုဒ်ဟု မြင်မိ

တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ နေပြည်တော်ရှိအထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

နေပြည်တော်၌ ကျင်းပမည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ဂုဏ်ပြုပွဲအဖြစ် ဖြေပွဲတွင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြမည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။

တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ အထင်ကရနေရာများဖြစ်သည့် အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)၊ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်(နေပြည်တော်)၊ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်၊ နက္ခတ်တာရာပြခန်း၊ အမျိုးသား

ပြတိုက်နှင့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ထုဆစ်ခြင်းနှင့် တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။

ကရင်တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် နော်ကြူကြူသန်းက “အခုလိုလေ့လာရေးခရီးစဉ်တွေ သွားရတဲ့အတွက် ကလေးတွေဝမ်းသာကြပါတယ်။ အမျိုးသားပြတိုက်ကို ရောက်ရှိခြင်းအားဖြင့်လည်း ကျွန်မတို့ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုတွေနဲ့ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်တွေကို လေ့လာခွင့်ရတဲ့အတွက် ဗဟုသုတတွေ တိုးပွားရပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တွင် ကချင်



ပြည်နယ်မှ ၃၃ ဦး၊ ကယားပြည်နယ်မှ ၂၈ ဦး၊ ကရင်ပြည်နယ်မှ ၄၀၊ ချင်းပြည်နယ်မှ ၃၇ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်မှ ၃၄ ဦးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ၃၅ ဦးပါဝင်ကြောင်းသိရပြီး လေ့လာရေးခရီးစဉ် ဒုတိယနေ့အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် ဥပုတသန္တီစေတီတော်၊

နေပြည်တော်ဗုဒ္ဓဂယာ၊ ရေပန်းဥယျာဉ်၊ ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်၊ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံနှင့် Junction Centre တို့သို့ သွားရောက်လေ့လာကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပမည့် နေပြည်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများအဖြစ် နေပြည်တော်ရှိ လူစည်ကားရာလမ်းဆုံများတွင် ဆိုင်းဘုတ်များစိုက်ထူခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုအလံတော် သယ်ဆောင်လာမည့် ရာဇသင်္ဂဟလမ်းတစ်လျှောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏အလံများ စိုက်ထူထားခြင်းနှင့် ယင်းလမ်း တစ်လျှောက်ရှိ အပိုင်းများတွင် လျှပ်စစ်မီးရောင်စုံများ ထွန်းညှိထားကာ တိုင်းရင်းသား ရုပ်ပုံကားချပ်များဖြင့် အလှဆင်ထားရှိမှုများဖြင့် အလှဆင်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။



ရန်ကုန်

ထို့ပြင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမတွင် မီးအလှထွန်းညှိထားခြင်းနှင့် မြို့တော်ခန်းမရှေ့တွင် “(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ”ပါ ဘုတ်ဂုဏ်ပြုစိုက်ထူထားခြင်း၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံအတွင်း ရောင်စုံမီးအလှများ ထွန်းညှိပြင်ဆင်



နေပြည်တော်

ရိုသည်။ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ဦးဝိစာရအပိုင်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ဦးထောင်ဘိုအပိုင်နှင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ ဟံသာဝတီအပိုင်တို့တွင်လည်း မီးအလှထွန်းညှိထားခြင်းနှင့် အလံများစိုက်ထူထားခြင်းများဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းအပြင် မန္တလေးမြို့အပါအဝင် အခြားပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးတွင်လည်း (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုသည့် အနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

○ စာမျက်နှာ ၉ မှ

ကလေးများကို ယနေ့ ကျောင်းများက ဒီမိုကရေစီ၏ “စံ”၊ “အကျင့်”၊ “နေထိုင်မှုဘဝ” များကို ကျောင်းမှာနေရင်း မဖြစ်မနေလေ့ကျင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း မီးမောင်းထိုးပြခဲ့ပါသည်။

ဒီမိုကရေစီ လေ့ကျင့်မှုအစ သူငယ်တန်းက ဆက်လက်၍ ဆရာကြီးက ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့်ကို အထုံပုံရိပ်အောင် ကျောင်းများတွင် ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်ပေးမည်ဆိုလျှင် ဘယ်အတန်းက စပြီး ကျောင်းများတွင် သင်ရမှာလည်းဆိုသည်နှင့် ပတ်သက်၍ “ဒီမိုကရေစီ လက်တွေ့ကျင့်သုံးစေမှုကို ကလေးကျောင်းသို့ စတင်ရောက်လာသော ပထမနှစ်၌ပင် အစပြုသင့်သည်။ ကလေးတို့သည် လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုဆွေးနွေးခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာ ဝေဖန်ခွင့်နှင့် အစုလိုက်ဆုံးဖြတ်ခွင့်ရသော လုပ်ငန်းတို့တွင် ပါဝင်လိုသော ဆန္ဒရှိကြသည်။ တစ်တန်းလုံးပါဝင်လုပ်ဆောင်ရသော သန့်ရှင်းရေး၊ စာသင်ခန်းပစ္စည်းများ ထိန်းသိမ်းရေး၊ စာသင်ခန်းတံခါးဖွင့်ပိတ်ခြင်း စသည်တို့ဖြစ်သည်” ဆိုပြီး ကလေးအရွယ်နှင့် လိုက်မည့် ဒီမိုကရေစီလူမှုဘဝကို ကျောင်းကိုစတင်ဝင်ရောက်သည့် အတန်းဖြစ်သည့် သူငယ်တန်း (ယနေ့ Grade-1) မှစတင်၍ လေ့ကျင့်သွားရန်လိုကြောင်းကို ညွှန်ပြခဲ့ပါသည်။

နောင်အတန်းကြီးလာလျှင် သည့်ထက်မြင့်မားသော ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့်များဖြစ်သည့် အသင်းအဖွဲ့များ (ပန်းချီအနုပညာအသင်း၊ ကြက်ခြေနီအသင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးအသင်း၊ ဂီတ

အနုပညာအသင်း၊ အားကစားအသင်း၊ သိပ္ပံအသင်း၊ အိမ်တွင်းမှသိပ္ပံအသင်း စသည်ဖြင့်) တွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားခြင်း၊ ကျောင်းကောင်စီတွင် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်အရွေးခံခြင်းနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များကို မဲပေးခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်တွင် ရေးသားထားပါသည်။

ဒီမိုကရေစီကျောင်း၏ လေ့ကျင့်ပေးမှု ဆရာကြီးက “အချုပ်အခြေနှင့် ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေသည့် “ဒီမိုကရေစီကျောင်း” သည် -

- (၁) ဒီမိုကရေစီ၏ မွန်မြတ်ချက်များနှင့် တန်ဖိုးကို နားလည်စေရန်၊
- (၂) လူမှုဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်နှင့် ဂုဏ်ကို ပိုမိုထင်ရှားစေရန်၊
- (၃) ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်ထောင်စုသူ ပြည်ထောင်စုသားတို့၏ အကြောင်းကို နားလည်စေရန်၊
- (၄) လူ၏အင်အားနှင့် သဘာဝအင်အားစုကို ထိန်းသိမ်းပေးရန်၊
- (၅) လွတ်လပ်သောကမ္ဘာတွင် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ပြည်သူ့ ပြည်သားများ ဖြစ်လာရန်၊
- (၆) ဒီမိုကရေစီ၏ရင်ဆိုင်ရမည့်ပြဿနာများကို ပိုမိုနားလည်ရန်၊
- (၇) ဒီမိုကရေစီသည် ပြုပြင်ဖန်တီးပေးသော လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်ကြောင်း သိနားလည်ရန်၊
- (၈) အမျိုးသားတိုးပွားရေး (နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဟုဆိုလိုတာ ထင်ပါသည်) တွင် လူတိုင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရမည်ကို ကလေးများ

အားလုံး သဘောပေါက်စေရန် လေ့ကျင့်ပေးနေခြင်းဟု ကျောင်းများတွင် ဒီမိုကရေစီလေ့ကျင့်ပေးခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ဖော်ပြထားပါသည်။

သူတို့ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ်အတွက် နိုင်ငံသားများတွင်ရှိရှိရမည့် ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့်ကို မြန်မာ့ပညာရေးက တာဝန်ကျေစွာ ကျောင်းများတွင် လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ကြောင်း ဆရာကြီး ဦးခင်သန်း၏ ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်က သက်သေပြနေပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ကျွန်တော်တို့သည် ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုကို ယနေ့မြန်မာ့ကလေးများ ယဉ်ပါးနေအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးရန်လိုပါပြီ။ မဖြစ်မနေလေ့ကျင့်ပေးပါ။ ပညာရေးသည် တာဝန်ကျေသည့် ဘဝရောက်မှာပါ။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အချိန်သည် ကလေးများကို ဒီမိုကရေစီအလေ့အထ ခိုင်မြဲအောင်နှင့် နောင်အခါ မြန်မာ့သမိုင်းတွင် “ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူသော ကမ္ဘာလကျော် ဖော်ကွန်း ထိုးနိုင်ရန်အတွက် အချိန်အခါကောင်းဖြစ်ပါသည်။

တစ်နည်းအားဖြင့် ပညာရေးက “အနာဂတ်ဒီမိုကရေစီ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ခိုင်မာသည့် အုတ်မြစ်” ကို ချပေးရမည့်အချိန်ဟု မြင်ပါသည်။ အဲဒီအခါကျရင် ကျောင်းများတွင် ရေးထားသော လက်ရှိဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “အမျိုးသား စည်းကမ်းအစ၊ စာသင်ကျောင်းက” ဆိုခြင်းသည်လည်း ဒီမိုကရေစီ၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု ဖြစ်သောကြောင့် အကောင်အထည်ဖော်ပြီးသား ဖြစ်ပါသည်။

ကျောင်းများတွင် ကျောင်းကောင်စီလောက်သာ

ဖွဲ့စည်းပြီး အသင်းခေါင်းဆောင် ရွေးချယ်တတ်ရုံဖြင့် တော့ ဒီမိုကရေစီအရည်အသွေး မျိုးဆက်သစ်များ ဆီမှာ မပြည့်စုံနိုင်သေးပါ။ ဆရာကြီး ဦးခင်သန်း၏ ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်ကဲ့သို့ ယနေ့ခေတ်နှင့်လျော်ညီသည့် (ပုံတူကူးချရန် မဟုတ်ပါ) ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့် ဆိုင်သော စာတွေနှင့်လက်တွေ့ ပိုမိုများသော သင်ခန်းစာများကို ပြဋ္ဌာန်းပြီး ထပ်ဆောင်းလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်မှသာ ထိုကျောင်းကို “ဒီမိုကရေစီကျောင်း” ဟု ခေါ်ဆိုနိုင်သကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုမှာ ပျော်မွေ့သည့် နိုင်ငံသားများ ပေါ်ထွန်းလာကြပါလိမ့်မည်။

ဒီမိုကရေစီ ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် “ဒီမိုကရေစီကျောင်းတွက်” များကသာ အောင်မြင်သည့် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီလူ့အဖွဲ့အစည်းကို မြတ်နိုးစွာ တည်ဆောက်နိုင်ကြမှာပါ။ အဆိုပါဘဝမျိုး ရောက်ဖို့ကတော့ ယနေ့ပညာရေးကဏ္ဍတွင် တာဝန်ရှိသူများသည် ကိုယ့်ပုခုံးပေါ်ကျရောက်လာသည့် သမိုင်းပေးတာဝန်ကို မဖြစ်မနေကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ရပါလိမ့်မည်ဟု မြင်ပါသည်။

သို့မှသာ ကျောင်းက အစပျိုးခဲ့သည့် “ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ” အဖြစ် ပေါ်ထွန်းလာမည်ဟု ယုံကြည်မိပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

ကျမ်းကိုး။ ။ (၁) ဦးခင်သန်း (၂၀၁၃) လူမှုရေးရာ သင်ပြမှု (တတိယအကြိမ်)

(၂) Bhaskaracharyulu (2011) Education and Society

ဂျပန်နိုင်ငံက မြောက်ကိုရီးယား၏ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကုလလုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေးရလဒ်အပေါ် စိတ်မကောင်းဖြစ်မိဟုဆို

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၆

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယနေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး၏ ရလဒ်အပေါ် စိတ်မကောင်းဖြစ်မိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီးက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံက အဆိုပါမြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းရပ်တည်ပေးရန် ဂျပန်နိုင်ငံက အယူခံဝင်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ယင်းကိစ္စသည် အောင်မြင်မှုရရှိရန် နောက်ထပ်တစ်ကြိမ် ပျက်ကွက်ခဲ့ရပြီဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်

ကြီး အိရှိကာနီကီမိဟိရိုက သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏လုပ်ရပ်သည် ကြီးမားသော ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံက အခြားသော နိုင်ငံများအား ဂရုတစိုက်ရှင်းပြခဲ့ကြောင်းလည်း ဂျပန်သံအမတ်ကြီး အိရှိကာနီကီမိဟိရိုက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံသည် မြောက်ကိုရီးယားကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုးပမ်းမှုများကို သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများနှင့် ဆက်လက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း အိရှိကာနီကီမိဟိရိုက ပြောကြားသည်။
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



မျှတလေးစားဆွေးနွေးပွဲများအတွင်း အပြုသဘောဆောင်သော ဆောင်ရွက်ချက်များပြသရန် အိရန်က အမေရိကန်အား တိုက်တွန်း

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ဩစတြီးယားနိုင်ငံ ဗီယင်နာမြို့၌ လက်ရှိကျင်းပနေသော မျှတလေးစားဆွေးနွေးပွဲများအတွင်း အပြုသဘောဆောင်သော ကောင်းမွန်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြသရန် အမေရိကန်အား အိရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အဒိုလာဟင်က တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

အမေရိကန်သည် လက်ရှိအချိန်တွင် အိရန်အပေါ် ချမှတ်ထားသည့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှု အချို့ကိုသာ ရုပ်သိမ်းခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပြီး အဆိုပါဆောင်ရွက်ချက်များသည် အိရန်နိုင်ငံအတွက် လုံလောက်မှုမရှိကြောင်း ၎င်းကထပ်လောင်းပြောကြားသည်။ ယခုကျင်းပနေသော မျှတလေးစားဆွေးနွေးပွဲ၌ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပိတ်ဆို့မှုဖြေလျှော့ခြင်းအချို့ကို နှစ်ဖက်အကြားရရှိခဲ့သော်လည်း ၎င်းအချက်များကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းရန် ကတိကဝတ်မှာလည်း အရေးကြီးကြောင်း အဒိုလာဟင်က ပြောကြားသည်။

အိရန်သည် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အခြေခံသည့် မျှတလေးစားဆိုင်ရာသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် တရားဝင်အခွင့်အရေးရှိပြီး ၎င်းအခွင့်အရေးကို မည်သည့်သဘောတူညီချက်နှင့်မျှ ကန့်သတ်၍မရကြောင်း အိရန်အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အတွင်းရေးမှူး အလီရှန်ခါနီက ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်သည် အိရန်အပေါ် ၎င်းချမှတ်ထားသည့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများအားလုံးကို ခြင်းချက်မရှိရပ်သိမ်းသွားရန်လိုအပ်ကြောင်း အိရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဆာအိခါ တီဒေဒက်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ရုရှားနိုင်ငံ၌ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စံချိန်တင်ဖြစ်ပွား

မော်စကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၈၀၀၇၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နေ့စဉ် ကူးစက်မှုစံချိန်တင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၂၈၀၀၁၈ ဦး ရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြည့်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေး

စင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၆၆၁ ဦးရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၃၅၄၄၄ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်

တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၅၅၅၈၃ ဦး ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၁၀၅၆၉၇၁၄ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ မြို့တော်မော်စကိုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုအများဆုံး ဖြစ်ပွားသည့်ဒေသဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၈၈၅၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၄၅၅၈၉၁ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံသား ၈၅ သန်းကျော်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် သန်း ၈၀ ကျော်သည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၁၁၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၆

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၁၁၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိကြောင်း၊ ယင်းလူဦးရေအနက် ၁၄၁၀၅ ဦးသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်းနှင့် ခုနစ်ဦးသည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအနက်မှ ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဗီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

သေဆုံးသူပေါင်း ၃၈၃၂၄ ဦးရှိ

လက်ရှိတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၃၄၀၉၇၁ ဦးရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၈၃၂၄ ဦးရှိကြောင်း ဗီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူပေါင်း ၂၁၂၇၅၅ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်အောက်တွင် ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၁၈၂၃၁၈၂ သန်းခန့် အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကာကွယ်ဆေးများအနက် ၂၈၃၁၈၈ သန်းအား တတိယအကြိမ်အပိုဆောင်းထိုးနှံရာတွင် အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ တစ်သိန်းကျော်ရှိ

နယူးဒေလီ ဖေဖော်ဝါရီ ၆

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၇၄၇၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၂၈၈၁၃၈ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

သေဆုံးသူ ၈၆၅၅ ဦး ထပ်တိုးလာ

ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၈၆၅၅ ဦး ထပ်တိုးလာခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၅၀၁၉၇၉ ဦး

ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲလူနာစုစုပေါင်း ၁၂၅၅၀၁၁ ဦးရှိကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၂၁၃၂၄၆ ဦးရှိခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူစုစုပေါင်း ၄၀၄၆၁၄၄၈ ဦး ရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကိုယ်စားလှယ်အား တရုတ်နိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်ခွင့်ပြုရန် မျှော်လင့်ကြောင်း ကုလအကြီးအကဲပြောကြား

ကျီနီဗာ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရှင်ကျန်းဝီဂါ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသသို့ ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကိုယ်စားလှယ် လာရောက် လည်ပတ်ခွင့်ပြုရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဂူတာရက်စ် က တရုတ်ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်တွင် ပေကျင်းမြို့၌ စတင်ကျင်းပသည့် အိုလံပစ်အားကစား ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ

သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်နှင့် အခြားသော နိုင်ငံအများအပြားသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရှင်ကျန်းဝီဂါကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရုတ် နိုင်ငံသို့ သံတမန်ရေးဆိုင်ရာ သပိတ် မှောက်မှု၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် အိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲသို့ မည်သည့် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်ကိုမျှ စေလွှတ်ခဲ့ခြင်း မရှိကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူကမူ ကုလသမဂ္ဂ

လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး မစ်ချယ်ဘတ်ချ်လက်အား တရုတ်နိုင်ငံက ဖိတ်ကြားခဲ့သည်မှာ ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ် ကြောင်း ပြီးခဲ့သည့်လနေ့ခင်းပိုင်းတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာ မင်းကြီး၏ ရှင်ကျန်းဝီဂါအား ကြိုဆို ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ခရီးစဉ်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်ကလည်း တရုတ်နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ အပါအဝင် ကိစ္စရပ်အသီးသီးကို ကိုင်တွယ်



ဖြေရှင်းရန် ကြိုးပမ်းရာတွင် ကုလသမဂ္ဂ ဝန်ကြီးဌာနက မှတ်ချက်ပြု ပြောကြား နှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သည်။ ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကေ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော် ပြောကြားခဲ့သည်ဟု တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်



အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကီရိုဒါတို့ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

အီရန်နှင့် ဆော်ဒီတို့အကြား ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန် အီရတ်၏ကြိုးပမ်းမှုအား ချီးကျူးကြောင်း အီရန်သမ္မတရိုင်စီပြောကြား

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ အီရန်နှင့် ဆော်ဒီနိုင်ငံတို့အကြား ဆွေးနွေးပွဲ များ ဖြစ်လာစေရန် အီရတ်နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုများအား ချီးကျူးဂုဏ်ပြုကြောင်း အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ်အယ်လ်ခါဟီမီနှင့် တယ်လီဖုန်းမှ တစ်ဆင့် ဆွေးနွေးမှုအတွင်း အီရန်သမ္မတ အီဘရာ ဟင်ရိုင်စီက ပြောကြားသည်။

အီရတ်နိုင်ငံ၌ စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး ခိုင်မာ တောင့်တင်းသည့်အစိုးရတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အီရန်က အစဉ်အမြဲ ကူညီဆောင်ရွက်နေကြောင်း လည်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

ဒေသတွင်းအရေးကိစ္စများကို ဖြေရှင်းရာ၌ ဒေသတွင်းရှိ အင်အားကြီးနိုင်ငံများက ဝင်ရောက် စွက်ဖက်ခြင်း မရှိမှသာလျှင် ဖြေရှင်းသွားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆော်ဒီသည် အီရန်နိုင်ငံအား အပြန်အလှန်လေးစား ယုံကြည်မှုထားရှိပါက

အီရန်ဘက်မှလည်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် အဆင်သင့် ရှိနေပါကြောင်း သမ္မတရိုင်စီက ထပ်လောင်း ပြောကြားသည်။

ဒေသတွင်းအရေးကိစ္စရပ်များ၌ ကဏ္ဍစုံတွင် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် အရေးကြီး ကြောင်းနှင့် အီရန်-အီရတ်ဆက်ဆံရေးကိုလည်း တိုးမြှင့်သွားရန်ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ရိုင်စီနှင့် ဆွေးနွေးစဉ် အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် အယ်လ်ခါဟီမီက အပြန်အလှန်ပြောကြားသည်။

ယခုအီရန်သမ္မတရိုင်စီနှင့် အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် အယ်လ်ခါဟီမီတို့၏ ဆွေးနွေးမှုများသည် အီရတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဖော့စ်ဟူစ်နီနှင့်အီရန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး အဒိုလာဟင်တို့အကြား ဘဂ္ဂဒတ်မြို့၌ ငါးကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီးနောက် ပေါ်ပေါက်လာ ခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

ယူကရိန်းအား ကျူးကျော်လာပါက ရုရှားကို စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုပြုလုပ်ရန် ဂျပန်အား အမေရိကန် တိုက်တွန်း

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ယူကရိန်းနိုင်ငံသို့ ကျူးကျော်လာပါက ရုရှားနိုင်ငံကို စီးပွားရေး ပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ရေးစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံအား အမေရိကန်က တိုက်တွန်းခဲ့ကြောင်း သံတမန်ရေးဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ်များက ဖေဖော် ဝါရီ ၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

သို့ရာတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ တောင်းဆိုမှုကို ဂျပန်နိုင်ငံက ရွှေ့ဆိုင်းထားပြီး ကာလရှည်ကြာ ဖြစ်ပွားနေသည့် နယ်မြေအငြင်းပွားမှုအပါအဝင် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပြဿနာများ အပေါ် ဂျပန်နိုင်ငံက စိုးရိမ်မှုများဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိကြောင်း သံတမန်ရေးဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ် များက ပြောကြားသည်။

ယူကရိန်းနယ်စပ်တစ်လျှောက် ရုရှားစစ်ဘက်

က တပ်ဖွဲ့ဝင်အများအပြား တပ်ဖြန့်ချိထားခြင်းမှ တစ်ဆင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ကျူးကျော်မှုများ ကြောင့် တင်းမာမှုများမြင့်တက်နေစဉ် ဂျပန်နှင့် အခြားနိုင်ငံများက ယူကရိန်းအား ရုရှား မကျူးကျော်ရေး ဖိအားပေးဆန့်ကျင်ရန် အမေရိကန် နိုင်ငံက မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် ၎င်း၏ဥရောပမဟာမိတ် များကလည်း ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ယူကရိန်းသို့ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ပါက စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဆိုင်ရာ ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများအပါအဝင် ပြင်းထန် သည့် အကျိုးဆက်များနှင့် ရင်ဆိုင်ရလိမ့်မည်ဟု ရုရှားနိုင်ငံအား သတိပေးထားကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား- ကျိုဒိုနယူးစ် ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်



တူရကီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၉၈၇၁၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ



အန်ကာရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ တူရကီနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၉၈၇၁၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အဆိုပါရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၂၅၅၅၆၇ ဦး ရှိလာကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၂၁ ဦး ထပ်တိုးလာ ခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၈၈၅၃၃ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၈၀၄၀၂

ဦးရှိကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောကြားသည်။

တူရကီနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinovac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ကို နိုင်ငံအတွင်း အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် တူရကီကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက အတည်ပြုပေးခဲ့ပြီးနောက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တူရကီနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ၏ အချက်အလက်များအရ လူဦးရေ ၅၇ ဒသမ ၄၈ သန်းကျော်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှု

ခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၅၂ ဒသမ ၅ သန်းကျော်သည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း တူရကီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။

တူရကီနိုင်ငံ၌ တတိယအကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအပါအဝင် ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ စုစုပေါင်း ၁၄၂ ဒသမ ၈၃ သန်းကျော် အသုံးပြုပြီးဖြစ် ကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်

အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ်ရှိသောလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စုံစွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပွဲပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟိရိ၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြိုး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

○ ကျောပုံးမှ

ဖြစ်စဉ်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကနီမြို့နယ် ဝင်းမနားကျေးရွာ ရှိ နယ်မြေခံရစခန်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် NLD ပါတီ ထောက်ခံသူအစွန်းရောက်အကြမ်းဖက် သမားများနှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ပါဝင်သော အင်အား ၁၅၀ ခန့်က ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သမားများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများစွာဖြင့် ရေဦးမြို့နယ်တောင်ပြင်ငယ်ကျေးရွာသို့ ဖရိုဖရဲ ဆုတ်ခွာ ထွက်ပြေးသွားခဲ့ပြီး အဆိုပါကျေးရွာ စာသင်ကျောင်းအတွင်း ဝင်ရောက် စခန်းချနေထိုင်၍ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် ခရီးသွားများထံမှ အဓမ္မ ဆက်ကြေးတောင်းခံခြင်းများနှင့် အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသဖြင့် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များက ဝင်ရောက်စီးနင်းရှာဖွေတိုက်ခိုက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သူများသည် ကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက်သို့ ဖရိုဖရဲဆုတ်ခွာ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် မိမိဘက်မှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်းနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများထံမှ ၎င်းတို့ အသုံးပြုခဲ့သည့် Skat အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးနှင့်အတူ လက်လုပ်ပစ္စည်း ငါးလက်၊ AK ကျည် အတောင့် ၇၀၀၀၊ ၉ မမကျည် အတောင့် ၅၀၊ AK ကျည်အိမ် သုံးခု၊ လက်ပစ်ဗုံးမျိုးစုံ ၁၃ လုံး၊ ဒီတိုနေတာ ၁၂၀၊ ယမ်းမှုန့် ငါးပြည်၊ TNLA တံဆိပ်ပါ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်း နှစ်စုံနှင့် လက်မောင်းတံဆိပ် မပါ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်း ၁၀ စုံတို့ အပါအဝင် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်း များအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ စစ်ရေးနှင့် သက်ဆိုင် သော ပစ်မှတ်များမဟုတ်ဘဲ ပညာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများနှင့် ကျေးရွာများအတွင်း လူနေအိမ်များကို အကာအကွယ်ရယူပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ စစ်ရေးရည်ရွယ်ချက်အတွက် အသုံးပြုထားခြင်းမရှိသော



ရေဦးမြို့နယ်အတွင်း အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် တောင်ပြင်ငယ်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိနေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် ထိတွေ့မှုဖြစ်ပွားသည့် နေရာပြပုံ။

စစ်ဘက်ပစ်မှတ်မဟုတ်သည့် စာသင်ကျောင်းအား ရည်ရွယ်ချက် ရှိစွာဖြင့် စခန်းချနေထိုင်ခြင်းများသည် ဂျီနီဗာကွန်ဗန်းရှင်းများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေတို့အရ စစ်ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်ရာရောက်ပြီး အဆိုပါရာဇဝတ်မှုများအတွက် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊

ရာဇသတ်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများဖြင့် ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကယားပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများ၏ နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးမှုများကြောင့် ခေတ္တတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ပြည်သူများ စားရေးအဆင်ပြေစေရန် ဆန်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ကယားပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်သမား များ၏ နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးမှုများကြောင့် လှိုင်ကော်မြို့ပေါ်ရှိ ဥတ္တရ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ဓမ္မဂုဏ်ရည်(မြိကလပ်) ကျောင်းနှင့် မစိုးရိမ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့တွင် ခေတ္တတိမ်းရှောင် နေကြသည့် ပြည်သူများနှင့် လှိုင်ကော်မြို့ပေါ်

ရပ်ကွက်များရှိ ပြည်သူများ စားရေးအဆင်ပြေစေရန် အတွက် ယနေ့တွင် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ က အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ဆန် နှစ်ပြည်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ပြည်သူများ လက်ဝယ် သို့ သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်

ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၆
၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ညနေ ၆ နာရီခန့်က ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ ဘားအံဂေါက်ကလပ် မြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကို ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက နံနက်ပိုင်းတွင် ဂေါက်သီးရိုက်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဂေါက်သီးရိုက်အားကစားသမား ၇၀ ခန့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ညနေ ၆ နာရီခန့်က ဘားအံဂေါက်ကလပ်မြက်ခင်းပြင်၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက (၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ဘားအံဂေါက်ကလပ်ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာ

ရေးအဖွဲ့ညွှန်ကြားရေးမှူး သူရမြင့်သူက လိုင်းနှင့် အနီးဆုံးဆု၊ ကျင်းနှင့်အနီးဆုံးဆုရ အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးရဲလွင်က အဝေးဆုံးရိုက်ချက်ဆု၊ ပါအများဆုံးဆု၊ ပြည်နယ်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ရဲမှူးကြီးခင်ဇော်က ဘာဒီအများဆုံးဆု၊ အကြီးစားဆုံးဆု၊ ပြည်နယ်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်းက သက်ကြီးတန်း တတိယနှင့် ဒုတိယဆု၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးသိန်းကိုကိုက သက်ကြီးတန်း ပထမဆု၊ ပြည်နယ်စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးဦးစောခင်မောင်မြင့်က Handicap 19 to 24 အငယ်တန်းဆု တတိယနှင့် ဒုတိယ၊ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးမင်းနောင်က Handicap 19 to 24 အငယ်တန်းဆု ပထမရရှိသည့်အားကစားသမားများကို ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက Handicap 0 to 18 အကြီးတန်းဆု စတုတ္ထ၊ တတိယ၊ ဒုတိယ၊ ပထမဆု ရရှိသူများအား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ကြာတန်းနှင့် သဲကုန်းကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲကျင်းပ

အိမ်မဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၆
(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အိမ်မဲမြို့နယ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည့် ကြာတန်းနှင့် သဲကုန်းကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီက အဆိုပါ ကျေးရွာများ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း တက်ရောက် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

မိသားစုဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံ ရောဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လျှပ်စစ်မီးလင်းရေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်၍ လျှပ်စစ်မီးလင်းပေးခဲ့ကာ ဖွင့်လှစ်ပြီး လျှပ်စစ်မီးရရှိသည့် နေအိမ်များမှ မိသားစုဝင်များနှင့် သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီး လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကြာတန်းနှင့် သဲကုန်းကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးရရှိနိုင်ရေး

အတွက် အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး စီမံကိန်း (NEP) ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် ကြာတန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၃၀ စုနှင့် သဲကုန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၈၀ တို့အတွက် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည့်အပြင် အချိန်မရွေး လျှပ်စစ်မီးများ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသော လူနာများအား ထောက်ပံ့ပြီး တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအကူအညီများကို အားပေး



မော်လမြိုင်မြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မော်လမြိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစော်လင်းထွန်းသည် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့နယ်အတွင်း အများပြည်သူအပန်းဖြေအနားယူနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည့်နေရာတို့အား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

မှာကြား
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ကာလများတွင် အများပြည်သူစိတ်လက်အပန်းဖြေအနားယူရန်နှင့် လေကောင်းလေသန့်ရရှိပြီး ကိုယ်ကာယ ကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်းများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အဆင့်မြင့် တင်ဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေများ၊ ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အပန်းဖြေအနားယူနိုင်ရေး၊ အရိပ်ရလေကာပင်များစိုက်ပျိုးကြရေး၊ ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်အမှိုက်များ စနစ်တကျစုန့်ပစ်ရေး၊

တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုးချဲ့သံသောပြင်ဘောလုံးကွင်း နေရာသို့ရောက်ရှိကာ ဘောလုံးကွင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ဆိပ်ခံတံတားအခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

မွန်ပြည်နယ်သည် ခရီးသွားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့်ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သည်နှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားရိုးရာဝတ်စုံများ၊ ဒေသထွက်ကုန်သီးနှံများ၊ အစားအသောက်များဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားပြည်သူများစွာ စိတ်ဝင်စားမှုရှိသည့်အပြင် တန်ခိုးကြီးဘုရား၊ ပုထိုးစေတီများ၊ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင်သာသနိက အဆောက်အအုံများစွာရှိသကဲ့သို့ အပန်းဖြေစရာ နေရာများစွာရှိပြီး မြို့/ရွာအင်္ဂါရပ်အညီသန့်ရှင်း သာယာလှပစေရေးအတွက် ရေစီး၊ ရေလာကောင်း

မြစ်ကြီးနား ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်သည် မြစ်ကြီးနား မြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသော လူနာများအား ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် သွားရောက်တွေ့ဆုံ အားပေးထောက်ပံ့ခဲ့ကြသည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်
ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်သည် မြစ်ကြီးနားမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံက လေးဖျားနာကုသဆောင်၌ လူနာများအား ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၏ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသော လူနာများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံအားပေးစကားများ ပြောကြားခဲ့ကြပြီး ထောက်ပံ့ငွေများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ပြောကြား
ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် မြစ်ကြီးနား လေဆိပ်တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပမည့် (၇၅) နှစ်မြောက်စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂေါက်သီးရိုက်

ပြိုင်ပွဲအား ပါဝင်ကြမည့် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု ဂေါက်သီးရိုက်အသင်း၊ အလှပြုဂုဏ်ပြု ယာဉ်နှင့် ညစာစားပွဲများတွင် ပါဝင်ကြမည့် တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက အဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံပြီး ကျန်းမာရေး အထူးဂရုစိုက်ကြရန်နှင့် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု ပါဝင်ကြမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အကောင်းဆုံး ပါဝင်ဆင်နွှဲကြရေး အားပေးစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

မွန်ရေး၊ အမှိုက်စုန့်ပစ်မှုစနစ်တကျရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက် ဟန်ချက်ညီစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ကောင်းမွန်စေရေးတို့အတွက်လည်း အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



မွန်ရေး၊ အမှိုက်စုန့်ပစ်မှုစနစ်တကျရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက် ဟန်ချက်ညီစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ကောင်းမွန်စေရေးတို့အတွက်လည်း အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မန်းချောင်းရေလှောင်တံမံမှ ဘုရားပွဲတော်ကာလတစ်လျှောက် ပုံမှန်ရေပေးဝေသွားမည်

၀၆ ဖေဖော်ဝါရီ ၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ငမဲမြို့နယ်ရှိ မန်းချောင်းရေလှောင်တံမံသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းချိန် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစ၍ ရေပေးဝေမှု ရပ်ဆိုင်းထားရာမှ ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်မှ စ၍ ဆည်ရေ (၂၀၀-ကုပပ/စက္ကန့်) စတင်ရေလွှတ်ပေးနေပြီဖြစ်သည်။

ဘုရားပွဲတော်ကာလတစ်လျှောက် ဆည်ရေ (၂၀၀-ကုပပ/စက္ကန့်) လွှတ်ပေးနေပြီဖြစ်ရာ မန်းရွှေစက်တော် မန်းချောင်းတစ်လျှောက် ရေအနည်းငယ် တိုးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘုရားဖူး ပြည်သူများနှင့် တည်းခိုဆောင်များ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဘုရားပွဲတော် ကာလတစ်လျှောက် ပုံမှန်ရေပေးဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နွေသီးနှံများစိုက်

ပျိုးရန်အတွက် ဆည်ရေကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ရေလွှတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ငမဲမြို့နယ် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဘက်စုံအကျိုးပြု ငမဲမြို့နယ် မန်းချောင်းရေလှောင်တံမံ ဆည်သည် ငမဲမြို့နယ်နှင့် မင်းဘူး(စက) မြို့နယ်အတွင်းရှိ မိုးသီးနှံ၊ နွေသီးနှံနှင့် ဆောင်းသီးနှံများ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် သာမက မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး၊ ဘုရားဖူးပြည်သူများစိတ်အေးချမ်းသာစွာ အနားယူနိုင်ရေး၊ မီးဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေးတို့အတွက်ပါ ဘက်စုံ အကျိုးပြုနေသော ဆည်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မယု(၀၆)



ယာဉ်လိုင်းနံပါတ်တူ ဂိတ်ရင်းဂိတ်ဖျားမတူသော ဝိုင်ဘီအက်စ်ယာဉ်လိုင်းများအား ပြည်ထောင်စုနေ့မှစတင်၍ ယာဉ်လိုင်းနံပါတ် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲသွားမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ရန်ကုန်မြို့အတွင်းပြေးဆွဲနေသော YBS ယာဉ်လိုင်းများအနက် ယာဉ်လိုင်းနံပါတ်တူညီပြီး ပြေးဆွဲရာ ဂိတ်ရင်းဂိတ်ဖျားမတူညီသော ယာဉ်လိုင်းများအား လာမည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် (စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့)မှ စတင်ကာ ယာဉ်လိုင်းနံပါတ်များ ပြောင်းလဲ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိကသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ (YRTC)မှ သိရသည်။

နံပါတ်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲ “ယာဉ်လိုင်း ၁၅ လိုင်းမှာ နံပါတ်တူနဲ့ပြေးဆွဲနေတာ ယာဉ်လိုင်း ၃၈ လိုင်းရှိပါတယ်။ တချို့ယာဉ်လိုင်းတွေမှာက ယာဉ်လိုင်းနံပါတ်တစ်ခုတည်းမှာ ငါးလိုင်း၊ သုံးလိုင်း၊ နှစ်လိုင်း စသည်ဖြင့် ပြေးဆွဲနေတာဖြစ်လို့ နံပါတ်တွေထပ်နေပါတယ်။ ဥပမာ ပြောရရင် YBS(၃၇)ယာဉ်လိုင်းပေါ့။ ဆူးလေ ခြောက်ထပ်ရုံးကနေ ပြေးဆွဲရာမှာ ဂိတ်ဆုံးတဲ့ နေရာက ငါးနေရာလောက်ဖြစ်နေတယ်။ ဝါယာလက်၊ မှော်ဘီစသည်ဖြင့်ပေါ့။ အဲဒီလိုယာဉ်လိုင်းနံပါတ်တူပြီး လမ်းကြောင်းမတူတဲ့ကား မှားစီးမိတဲ့အခါ လိုရာ ခရီးမရောက်ဘဲ လွဲမှားမှုတွေ ဖြစ်ရပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ခရီးသွားပြည်သူတွေ အဆင်ပြေအောင် ယာဉ်လိုင်းနံပါတ်တွေ သီးခြားခွဲထုတ်ပြေးဆွဲတာ ဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲတာ စုစုပေါင်း ၂၃ လိုင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိက သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ (YRTC) တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလျန်ကျင့်မန်က ပြောကြားသည်။

ထိုသို့ပြောင်းလဲပြေးဆွဲရာတွင် ထောက်ကြံ့-



ဆူးလေ(ခြောက်ထပ်ရုံး) ပြေးဆွဲနေသော YBS(၃၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၃၇)လိုင်းအဖြစ် ဆက်လက် ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ပြီး ဝါယာလက်-ဆူးလေ(ခြောက်ထပ်ရုံး)ပြေးဆွဲနေသည့် YBS(၃၇)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၄)ယာဉ်လိုင်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ မှော်ဘီ(TU)-ဆူးလေ(ခြောက်ထပ်ရုံး) ပြေးဆွဲနေသည့် YBS(၃၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၅)ယာဉ်လိုင်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဥက္ကံ-ဆူးလေ(ခြောက်ထပ်ရုံး) ပြေးဆွဲနေသည့် YBS(၃၇)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၆) ယာဉ်လိုင်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ လှည်းကူး-ဆူးလေ(ခြောက်ထပ်ရုံး)ပြေးဆွဲနေသည့် YBS(၃၇)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၇)ယာဉ်လိုင်းအဖြစ်လည်းကောင်း ပြောင်းလဲပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ အခြားသောယာဉ်လိုင်းများဖြစ်သည့် ဒဂုံတက္ကသိုလ်-ဦးဝိစာရလမ်း(မ/ဒဂုံ)-ဆူးလေ YBS(၈၇)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၈)၊ မှော်ဘီ(TU)-လှော်ကား(တာဆုံ)-သာကေတ YBS(၉၆)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၀၉)၊ ယုဇနဥယျာဉ်မြို့တော်-သုဝဏ္ဏ-ဆူးလေ YBS(၃) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၀)၊ ဒဂုံတောင်(ကျိစုံ)-ဆူးလေ YBS(၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၁)၊ ဒဂုံတောင်(အနောက်ကျိစုံ)-ဆူးလေ YBS(၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၂)၊ ငမဲမြို့(ကားကြီးဂိတ်)-ဆူးလေ YBS(၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၃)၊ ဒဂုံအရှေ့(၁၀၈ ရပ်ကွက်)-ဆူးလေ YBS(၂၄) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၄)၊ အောင်မင်္ဂလာ အဝေးပြေး-ဆူးလေ YBS(၃၆)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၅)၊ ထောက်ကြံ့မြို့ရှောင်လမ်း-ဆူးလေ YBS(၃၆) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၆)၊ ဒဂုံ

တက္ကသိုလ်-ပြည်လမ်း-သခင်မြပန်းခြံ YBS(၃၀) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၇)၊ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (ရွာသာကြီး)-ဘူတာကြီး YBS(၉၇) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၈)၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေး- ဒဂုံဧရာ အဝေးပြေး YBS(၁၆) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၁၉)၊ သာကေတ (အနော်မာ)-ရန်ကုန်ဘူတာကြီး YBS(၈၀ မီနီ) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၀)၊ သာဓုကန်စက်မှု ဇန်-ဒဂုံဧရာအဝေးပြေး YBS(၄၂)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၁)၊ ချင်းကုန်း-တိုက်ကြီး-သခင်မြပန်းခြံ YBS(၉၀)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၂)၊ အဖျောက်-တိုက်ကြီး-အင်းစိန်(ဘီအိုစီ) YBS(၉၀)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၃)၊ အဖျောက်-တော်လှီ-အင်းစိန်(ဘီအိုစီ) YBS(၉၀)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၄)၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း-ကွမ်းအပ်မင်းသားလမ်း-ဒဂုံဧရာ အဝေးပြေး YBS(၆)ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၅)၊ အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်-ကျောက်တော်ကြီးဘုရား YBS(၂၂) ယာဉ်လိုင်းအား YBS(၁၂၆) ယာဉ်လိုင်းတို့ အဖြစ် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း YRTC မှ သိရသည်။

အဓိကအသုံးပြုသွားလာ ရန်ကုန်မြို့တွင်း၌ သွားလာနေကြသော ခရီးသွားပြည်သူများစုသည် YBS ခရီးသည် တင်ယာဉ်လိုင်းများကိုသာ အဓိကအသုံးပြုသွားလာ နေကြပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် YBS ယာဉ်လိုင်း ၉၈ လိုင်းမှ ယာဉ်အစီးရေ ၂၇၅၄၄ စီးတို့က ခရီးသည် ဦးရေ ၅၁၉၃၃၀ ကို သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း YRTC ၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ သိရသည်။

လင်းရာမ

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

ဇမ္ဗူသီရိ
နေပြည်တော် ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ် ဉာဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက် A-3000 ပိုက် ကျော်ခြင်းကလပ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် ညနေ ၃ နာရီက (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အကြို အထိမ်းအမှတ် ဖိတ်ခေါ်ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပသည်။

(၇၅) နှစ်မြောက်စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အကြို အထိမ်းအမှတ် ဖိတ်ခေါ်ပိုက် ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲကို အသင်း ၁၂ သင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားကြမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ

ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညောင်တုန်း
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်း မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန တွင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို အားကစား ပြိုင်ပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။

ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအဖြစ် ဘဲဥကောက်ပြိုင်ပွဲ၊ ဆန်ကောရွက်ပြိုင်ပွဲ၊ ခါးလှည့်ကွင်းပြိုင်ပွဲ

စသည့်အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများက ပျော်ရွှင်စွာ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

လဲချား
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လဲချား မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမတွင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ဟောပြောပွဲ၊ စာအုပ်/စာစောင်ပြပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင် ပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ

က ခင်းကျင်းပြသခဲ့သည်။

မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်လေး လေးယုက ပြည်ထောင်စုနေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံသမိုင်းကြောင်းနှင့် စာဖတ်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးအကြောင်းကို ဟောပြောခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသောကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ခင်းကျင်းပြသထားသည့် သုတ၊ ရသစာအုပ်၊ စာစောင်များ ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်နံရံကပ် စာစောင်များကို ဖတ်ရှုလေ့လာခဲ့ကြသည်။

လွှမ်းသူ့နောင် (လဲချား)

ချောင်းသာ
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းသာမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး

ဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြို ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲနှင့် စာအုပ်/စာစောင်ပြပွဲကို ကျင်းပသည်။

ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ဆုရရှိသူများအား မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းကျော်ကျော်က ဆုချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် စာအုပ်/စာစောင်ပြပွဲကို ကျင်းပပေးခဲ့ရာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များ ပျော်ရွှင်စွာ လေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ချောင်းသာ(ပြန်/ဆက်)

တို့အနာဂတ်ကောင်းမွန်ဖို့ မွေးမြူထုတ်လုပ်ကြပါစို့

..... မောင်မောင်

အသွေးအရောင်သစ်ရပ်တောက်ပြောင်ကာ ခန္ဓာကိုယ်လေးထောင့်ကျပြီး ကျန်းမာသည့်ကြွက်အင်လက္ခဏာများကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ ကျောပြင်ကြွက်သား ကျယ်ပြန့်ပြည့်ဖြိုးသလို လည်ပင်းကြွက်သားများက ကြီးမားတုတ်ခိုင်သည်။ လက်ကြွက်သား၊ တင်ပါးကြွက်သားစသည့် ကြွက်သားဖွဲ့စည်းပုံများကလည်း ကြံ့ခိုင်သန့်စွမ်းကာ အသက်အရွယ်အလိုက်ရှိရမည့် ခန္ဓာကိုယ်အချိုးအစားဖွံ့ဖြိုးမှုများနှင့် ပြည့်စုံနေသည့်အား ပထမဆုချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုစုသဖြင့် နေပြည်တော်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၈ မှ ၃၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာ နွား၊ သိုး၊ ဆိတ်အလှနှင့် ဒေသထုတ်တန်ဖိုးမြှင့် တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်းနှင့် တိရစ္ဆာန်အစာပင်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွင် အသားတိုး(နွားအထီး)ပထမဆုကို ထိုသို့ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ်မှ ပထမဆုရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို ထုတ်လုပ်မှုကောင်းမွန်သော အသားစားနွား၊ နို့စားနွားနှင့် သိုး၊ ဆိတ်မျိုးများကို ဖော်ထုတ်၍ မျိုးထိန်းမျိုးပွား မျိုးမြှင့်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်စေရန်၊ အသားစား/နို့စားနွား၊ သိုးနှင့် ဆိတ်မွေးမြူခြင်းနှင့် တိရစ္ဆာန် အစာပင်စိုက်ပျိုးခြင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ထုတ်လုပ်လာစေခြင်းဖြင့် အသား၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများ စားသုံးမှုနှင့် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးရန်၊ မွေးမြူရေးသမားအချင်းချင်း အပြန်အလှန်ဆက်သွယ်မှုကွန်ရက် ကျယ်ပြန့်လာစေခြင်းဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်မှုအားကောင်းလာစေရန်နှင့် မွေးမြူသူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်စသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကောင်းများဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ ၁၆၄ ကောင်

ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုစုသဖြင့် နေပြည်တော်အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တောင်သူများ၏ မွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်များဖြစ်သည့် နွားနောက်၊ နို့စားကျွဲ၊ ဒေသနွား၊ နို့စားနွားမကြီး၊ နို့စားနွားမတမံ၊ အသားစားနွား၊ ဒေသသိုး၊ ဒေသဆိတ်၊ နိုင်ငံခြားမျိုးအသားတိုးဆိတ်၊ နိုင်ငံခြားမျိုး သိုးစသည်ဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင် မွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ ၁၆၄ ကောင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး တိရစ္ဆာန်ပြပွဲတွင် ၄၉ ကောင် ပါဝင်ပြသခဲ့သည်။

အသားတိုး(နွားမ)ပြိုင်ပွဲကို မျိုးရိုးအလိုက် ဗီရောခိုင်နှုန်းများ ပြည့်စုံခြင်း၊ အမွေးအရောင် တောက်ပြောင်မှုရှိခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်အချိုးအစားကျနပြီ နောက်ခြေကျညီပြီး နွားလေးဖက်ညီနေခြင်း စသည့်အသားတိုး(နွားမ)၏ သွင်ပြင်လက္ခဏာများကို အခြေခံကာ ဆုများကို ရွေးချယ်ခဲ့သည်။

နို့စားနွားများကို မျိုးရိုးသွင်ပြင်လက္ခဏာနှင့် ပြည့်စုံခြင်း၊ ခြေလက်အနေအထားကောင်းမွန်ခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်တည်ဆောက်မှုကောင်းမွန်ခြင်း၊ နို့အုံအနေအထား၊ နို့ထွက်မှုနှင့် နို့အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှု၊ နောက်ပါနွားလေး၏ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ခြင်းစသည့် အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။

ထိုအတူ မြန်မာနွားသိုးအလှပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံနွားမျိုးရင်းနွားပြာစိမ်းမျိုးဖြစ်ခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်အမြင့်နှင့် လိုက်လျောညီထွေသော အလုံးအထည် အလျားရှိကာ ပြေပြစ်ကြည့်ကောင်းခြင်း၊ ဦးချိုက



ခိုင်းနွားပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ်မှ ဦးမင်းရီ၏ နွားသိုးကို တွေ့ရစဉ်။

ငယ်ချိုဖြစ်ကာပြုပြင်မထားခြင်း၊ ဘို့အနေအထား မှန်ကန်ထောင်မတ်နေခြင်း၊ သွားပေါက်လေးချောင်းသာရှိသေးခြင်း၊ အရေပြားရောဂါမရှိသန့်ရှင်းသစ်ရပ်စိုပြည်ခြင်း စသည့်အချက်များအပါအဝင် နွားသိုးတစ်ကောင်တွင် ရှိသင့်ရန်ထိုက်သည့် ကြွက်အင်လက္ခဏာများကိုအခြေခံကာ ဆုများကို ဆုံးဖြတ်ရွေးချယ်ခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲတစ်ခုချင်းအလိုက် အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများ

ထို့ပြင် ဆိတ်ထီး၊ ဆိတ်မများ၊ သိုးထီးနှင့် သိုးမများကို မျိုးရင်းစစ်ဖြစ်ခြင်း၊ ဦးချို၊ မျက်နှာ၊ အမွေးအရောင်၊ ခန္ဓာစသည့် မျိုးရင်းစစ်၏ သွင်ပြင်လက္ခဏာပီပြင်ခြင်း၊ အရေပြားအမွေးအရောင်သန့်ရှင်းမှုအပါအဝင်ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ခြင်း၊ မျိုးပွားမှုဆိုင်ရာ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ခြင်း၊ အသက်အရွယ်အလိုက် ခန္ဓာကိုယ်ကြီးထွားမှုကောင်းမွန်ခြင်း စသည့်အချက်များပါဝင်ကာ ပြိုင်ပွဲတစ်ခုချင်းအလိုက် အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။

ဆုများအဖြစ် နွားသိုးခိုင်းနွား ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ နို့စားနွားမကြီး ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ နွားမတမံ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ အသားတိုးနွားအထီး ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ အသားတိုးနွားအမ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ သိုးအထီး ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ ဆိတ်အထီး ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ ဆိတ်အမ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆု၊ ဆိတ်အမ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆုတို့အပါအဝင် နို့စားကျွဲ (အထီး၊ အမ)၊ နွားနောက်နှင့် ဆိတ်(ကဆီ)တို့ကို အထူးဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ပြိုင်ပွဲများအပြင် ခိုင်းနွား၊ နို့စားနွား၊ အသားစားနွား၊ ကျွဲ၊ နွားနောက်၊ သိုး၊ ဆိတ်နှင့် ငင်းတို့၏ထွက်ကုန်များကို ပြုပြင် ထုတ်လုပ်ထားသောပစ္စည်းများ (အသားခြောက်၊ စည်သွတ်အသား၊

အသင့်စားရန် ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ထားသော အသားများ၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများ)စသည့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်ပစ္စည်းပြခန်းများနှင့် တိရစ္ဆာန်သုံးဆေးဝါးပြခန်းများ၊ မွေးမြူရေးအစာဆိုင်ရာ စက်မှုပြခန်း၊ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ရေးပညာပေးပြခန်း၊ မွေးမြူရေးအသိပညာပေးပြခန်း၊ မွေးမြူရေးသုံးဆေးဝါးနှင့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းကိရိယာပြခန်း၊ မွေးမြူရေးအစာဆိုင်ရာပြခန်း၊ တိရစ္ဆာန်ရောဂါ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရေးစခန်း (AQS) ပြခန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ ညီနောင်အသင်း ၁၂ သင်းနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍနှင့် ဆက်စပ်သည့်ကုမ္ပဏီ ၃၀ ကျော်တို့က ပြခန်းပေါင်း ၁၄၅ ခန်း ပါဝင်ပြသခဲ့သည်။

မွေးမြူရေးသမားအချင်းချင်း အပြန်အလှန်ဆက်သွယ်

ပြပွဲ၏ ရည်ရွယ်ချက်ကောင်းများကြောင့် အကျိုးကျေးဇူးကောင်းများစွာရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်းကို မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲထွန်းဝင်းက ယခုကဲ့သို့ ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး ထုတ်လုပ်မှုကောင်းမွန်သော ဒေသနွား၊ သိုးနှင့် ဆိတ်မျိုးများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခြင်း၊ ယင်းတို့၏ ထွက်ရှိရာအရပ်ဒေသများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ပြီး မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ၏ မူရင်းဇာစ်မြစ်များကို သိရှိလာနိုင်ခြင်း၊ ဒေသထုတ်တန်ဖိုးမြှင့် တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်းနှင့် တိရစ္ဆာန်အစာပင်စိုက်ပျိုးခြင်း နည်းစနစ်များကို မွေးမြူရေးသမားအချင်းချင်း အပြန်အလှန်ဆက်သွယ်မှုကွန်ရက် ကျယ်ပြန့်လာစေခြင်းကြောင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်တိရစ္ဆာန်များကို ပိုမိုမွေးမြူလာနိုင်ကာ မွေးမြူရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေခြင်း၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်စားသုံးမှု ဖူလုံစေခြင်းနှင့် ပိုလျှံသည့်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိကာ မွေးမြူသူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအထောက်အကူပြုစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ □



နို့စားကျွဲပြိုင်ပွဲတွင် အထူးဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွဲတေးမြို့နယ်မှ ဦးကိုကိုနိုင်၏ ကျွဲကို တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကျေးလက်ဒေသတွင် နေထိုင်သူများဖြစ်ပြီး ဘိုးဘွားအစဉ်အဆက်ကပင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်အတူ မွေးမြူရေးကို တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြသည်။ မိသားစုစားသုံးရန် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် သမားရိုးကျ မွေးမြူထုတ်လုပ်ကာ ပိုလျှံသည်များကိုသာ ရောင်းချသည့် စနစ်မှ ခေတ်စနစ်များ အဆင့်ဆင့်တိုးတက်ပြောင်းလဲလာမှုနှင့်အတူ နွား၊ သိုးနှင့် ဆိတ်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် အသားနှင့်နို့ နှစ်မျိုးစလုံးအတွက် ရည်ရွယ်မွေးမြူနိုင်သော စီးပွားဖြစ်လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်လာ

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်သည် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လှည့်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

□ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကျေးလက်ဒေသတွင် နေထိုင်သူများဖြစ်ပြီး ဘိုးဘွားအစဉ်အဆက်ကပင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အတူ မွေးမြူရေးကို တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြသည်။ မိသားစုစားသုံး ရန် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် သမားရိုးကျ မွေးမြူထုတ်လုပ်ကာ ပိုလျှံသည် များကိုသာ ရောင်းချသည့်စနစ်မှ ခေတ်စနစ်များ အဆင့်ဆင့်တိုးတက် ပြောင်းလဲလာမှုနှင့်အတူ နွား၊ သိုးနှင့် ဆိတ်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် အသားနှင့်နို့ နှစ်မျိုးစလုံးအတွက် ရည်ရွယ်မွေးမြူနိုင်သော စီးပွား ဖြစ်လုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်လာသည်။

၂၂ ရာခိုင်နှုန်းကို လယ်ယာသားငါးကဏ္ဍမှ ဖြည့်ဆည်းပေး လယ်ယာသားငါးကဏ္ဍသည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရန်အတွက် အဓိကမဏ္ဍိုင်တစ်ခုဖြစ်သလို ကျေးလက်နေ ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝကိုလည်း ကိုယ်စားပြုလျက်ရှိသည်။ ပြည်တွင်းအသားတင်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (GDP) ၏ ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းကို လယ်ယာသားငါးကဏ္ဍမှ ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိရာ အဆိုပါကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် မူဝါဒများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်နိုင်ရေးသည် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေသည့် ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်တွင် စီးပွားရေးရည်မှန်းချက်အဖြစ် ပါဝင်လျက် ရှိသည်။

ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှသည် နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနသည် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို တိုးပွားလာခဲ့ သော လူဦးရေအတွက် အာဟာရပြည့်ဝပြီး အရည်အသွေးကောင်းမွန် သော အသားနှင့်နို့များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်၊ နိုင်ငံတော်၏ အသားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နည်းပညာနှင့်ဝန်ဆောင်မှုအရ မွေးမြူ ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရန်၊ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး၊ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်ရန် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် အစိုးရဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။



သိုး (အမ)
ဖြိုင်ပွဲတွင်
ပထမဆု
ရရှိသည့်
နေပြည်တော်
ဇေယျသီရိမြို့နယ်
မှ ဦးဘုန်းကျော်
၏ သိုးကို
တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျွဲ၊ နွား၊ သိုး၊ ဆိတ်အရေအတွက် ပေါများစွာ ရှိပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးမှုလုံလုံ ပြည့်ပတ်ပို့နိုင်သည့် နိုင်ငံခြား ဈေးကွက်ရှိခြင်းကြောင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍသည် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိ နိုင်သလို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အကူဖြစ်နိုင်သော ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည်။

တစ်ဖက်တွင်လည်း မွေးမြူသူအများစုသည် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးနည်းစနစ်ကို ကျင့်သုံးနေဆဲဖြစ်သည့်အတွက် တိရစ္ဆာန် တစ်မျိုးချင်း ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ပေးရန် မွေးမြူရေးနှင့် ကာကွယ် ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်နေဆဲ ဖြစ်သည်။

အစာအာဟာရဆိုင်ရာ သွင်းအားစုများ

ထိုပြင် အသားစားနွား၊ ခိုင်းနွား၊ နို့စားနွား၊ နွားနောက်နှင့် သိုး၊ ဆိတ်စသည်ဖြင့် အမျိုးအစားအမျိုးမျိုးရှိရာ အစာအာဟာရဆိုင်ရာ သွင်းအားစုများဖြစ်သည့် မြက်မျိုးနှင့် စားကျက်များသည်လည်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးပါလျက် ရှိသည်။

စားကျက်ဖြင့် လွှတ်ကျောင်းခြင်းစနစ်မှ တိရစ္ဆာန်အစာပင်များ စိုက်ပျိုးပြီး ရိတ်သိမ်းကျွေးမွေးသည့် ခြံလှောင်မွေးမြူရေးစနစ်သို့ ပြောင်းလဲခြင်းကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သလို အစုအဖွဲ့ဖြင့် မွေးမြူသည့်အလေ့အကျင့်များ၊ သမဝါယမစနစ်များ

ထူထောင်ပေးခြင်း၊ ကူးစက်ရောဂါများကို စနစ်တကျကာကွယ် ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ မွေးမြူမှုအားလုံးကို စီးပွားဖြစ်မွေးမြူရေးဖြစ်အောင် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ကြရန် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က လမ်းညွှန်မှာကြား ထားသည်။

အသိအမြင် ဗဟုသုတများစွာကို မျှဝေပေးနိုင်ခဲ့ သို့မို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မွေးမြူရေးကဏ္ဍတွင် ယခင်က တိရစ္ဆာန်များကို စားကျက်တွင် လွှတ်ကျောင်းကျွေးမွေးသည့် မိရိုး ဖလာလေ့မှ တိရစ္ဆာန်စားပင်များ စိုက်ပျိုးကျွေးမွေးသည့် အလေ့ အထကောင်းများ၊ မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများ၊ အသိအမြင်ဗဟုသုတများစွာကို မျှဝေပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် မွေးမြူ ရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ဖြိုင်ပွဲသည် မွေးမြူရေးကဏ္ဍကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲ နိုင်ရန် သမိုင်းစာမျက်နှာသစ် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ထိုအတူ မွေးမြူသူတောင်သူများအနေဖြင့် သမားရိုးကျမွေးမြူ ထုတ်လုပ်မှုမှသည် စီးပွားဖြစ် မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ရန် မျိုးကောင်း မျိုးသန်များ၊ နည်းပညာအသစ်များ၊ အခွင့်အလမ်းများကို လေ့လာခွင့် ရခဲ့သည့်အတွက် ပိုမိုမွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းဖြင့် မဝေးတော့သည့် အနာဂတ်တွင် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ပါဝင်အားဖြည့်ပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်မိပါသည်။ ။

မြေပုံပြင်

အမိုက်သုံးပါး၊ အသွမ်းသုံးပါး

ပဉ္စမနေ့သို့ရောက်သော် ဘောဒကမင်းကြီးသည် လုလင်ကို ခေါ်ပြန်သည်။

“အမောင်၊ မှတ်သားဖွယ်စကားထူး၊ ပုံပြင်ထူးကို ဆိုပါဦးလော့” ဟူ၍ မိန့်တော်မူသည်။ လုလင်က “အရှင်မင်းကြီး၊ ‘မိုက်စွတကား၊ မိုက်သွမ်းစတကား၊ သွမ်းသုံးပါး’ ဟူသောစကားကို ကြားဖူးတော်မူပါသလော” ဟူ၍မေးသည်။

မင်းကြီးက... “အမောင်၊ သည်စကားကို ငါမကြားဖူးပါ။ ထင်စွာပြပါလော့” ဟု ဆိုတော်မူသည်။ ထိုအခါ လုလင်က ဤသို့လျှောက်ထားလေသည်။

“အရှင်မင်းကြီး၊ ရှေးသရောအခါ စမ္မပုရပြည်၌ စန္ဒရသေနမင်းသည် မင်းပြုပါသည်။ မင်းပြုစတွင် ထိုမင်းသည် တစ်စုံတစ်ရာအနာရောဂါမရှိပါ။ သို့ရာတွင် ကာလအတန်ကြာသောအခါ ကုဋ္ဌနူနာ စွဲကပ်လာပါသည်။ မင်းကြီးသည် အနာရောဂါ ပျောက်စိမ့်သောငှာ သမားတော်အမျိုးမျိုးကိုခေါ်ယူ ကုသပါသည်။ ပျောက်ကင်းချမ်းသာရာမရပါ။ တစ်ဖန် ဆေးဝါးအမျိုးမျိုးကိုရှာဖွေစားပါသည်။ မရပါ။ သုံးနှစ် တိုင်ရှိလာပါသည်။

တစ်နေ့သောအခါ မင်းကြီးသည် ထိုအနာမှ လွတ်ချင်လှသောကြောင့် ရွှေစင်တစ်ထောင်ကို ထုတ်၍ မင်းချင်းယောက်ျားတို့အား ပြည်ကိုလည်၍ ကြွေးကြော်စေပါသည်။ မင်းချင်းယောက်ျားတို့သည် ဘုရင်၏ ညွှန်ကြားချက်အရ

“မင်းကြီး၏အနာကို လွတ်အောင်ကုသနိုင်လျှင် သည်ရွှေစင်တစ်ထောင်ကိုလည်း ပေးမည်။ အိမ်ရှေ့ အရာကိုလည်းပေးမည်” ဟူ၍ ဟစ်အော်ကြေညာ ကြပါသည်။ ထိုအခါ သမားတော်တစ်ဦးက... “မင်းကြီး၏အနာကို ငါလွတ်အောင်ကုမည်” ဟု

ဆိုလာပါသည်။

မင်းချင်းတို့သည် ထိုအကြောင်းကို မင်းကြီးအား လျှောက်ထားရာ မင်းကြီးက ထိုသမားတော်အား ခေါ်ယူပြီးလျှင်

“အမောင် သမားတော်၊ ငါ့အနာကို ကုပါဘိ” ဟု မိန့်တော်မူပါသည်။

သမားတော်က... “အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင်၏အနာကိုလွတ်အောင် ကုပါမည်။ သို့ရာတွင် လက်တွင်း၌ ဆေးမရှိသေးပါ။ ရအောင် ရှာပါမည်။ အရှင်မင်းကြီးက ကူတော်မူ ပါ” ဟူ၍ လျှောက်ထားပါသည်။ မင်းကြီးကလည်း... “သင် အဘယ်ဆေးကို လိုသနည်း” ဟူ၍ မေးပါ သည်။

သမားတော်က... “အရှင်မင်းကြီး၊ ဂင်္ဂါရေကိုလည်းကောင်း၊ ဇီဝိငှက်ကိုလည်းကောင်း အလိုရှိပါသည်။ ဇီဝိငှက် သည် ဟိမဝန္တာတောရှိ မောနဿမည်သောအိုင်၌ နေပါသည်။ ထိုငှက်နှင့် ထိုရေကိုရမှ ကျွန်တော်မျိုး ကုသနိုင်ပါမည်” ဟု ဆိုပါသည်။

ထိုအခါ ဘုရင်သည် နီးဝေးဝန်းကျင်ရှိ မုဆိုးတို့ ကိုခေါ်၍ ရေနှင့်ထိုငှက်တို့ကို ယူဆောင်စေပါသည်။ ဂင်္ဂါရေကို ယူဆောင်နိုင်မည့် မုဆိုးရှိသော်လည်း ဇီဝိငှက်၏အမည်ကိုပင် မကြားဖူးပါ။ နောက်ဆုံး တွင်မှ မုဆိုးတစ်ယောက်ပေါ်လာပါသည်။ ထိုမုဆိုး က...

“ဇီဝိငှက်ကို ဖမ်းပေးပါမည်” ဟု လျှောက်ထားပါ သည်။ မင်းကြီးသည် ထိုမုဆိုးကို စားနပ်ရိက္ခာပေး၍ လွှတ်လိုက်ပါသည်။

ထိုမုဆိုးသည် ဟိမဝန္တာတောရှိ မောနဿအိုင်သို့ ရောက်သောအခါ ဇီဝိငှက်ကို ဖမ်းရန်အတွက်

ကောင်းကင်၌ ပိုက်ကိုထောင်ထားပါသည်။ ထိုသို့ ထောင်ထားစဉ် ဇီဝိငှက်ကိုကားမမိ။ ယင်ပေါင်ငှက် ကိုသာ မိပါသည်။ ဇီဝိငှက်ကလည်း ငါ့အဆွေခင်ပွန်း ယင်ပေါင်ကိုမိလေပြီ။ လွတ်အောင် ငါကူပုံမည် ကြံကာ မဆင်မခြင်ဘဲ ပိုက်သို့တိုးဝင်ပါသည်။

ထိုအခါ ဇီဝိငှက်ကိုလည်း မိပြန်ပါသည်။

မုဆိုးသည် ယင်ပေါင်ကိုလွှတ်၍ ဇီဝိငှက်ကို ယူလာပါသည်။ လမ်းခရီးတွင် ဇီဝိငှက်က မုဆိုး အား မိမိကိုဖမ်းခြင်း၏အကြောင်းရင်းကို မေးပါ သည်။ မုဆိုးကလည်း အဖြစ်မှန်ကို ပြောပြပါသည်။ ထိုအခါ ဇီဝိငှက်က...

“အမောင်မုဆိုး၊ ငါ့ကို မင်းကြီးအား ဆက်သော် အမောင်အား ဆုလာဘ်တစ်စုံတစ်ရာရမည် ထင်သလော။ လက်ဖက်တစ်ရိုး ကွမ်းတစ်ယာမျှ ရမည်မဟုတ်ပါ။ အမောင် အသက်မွေးလောက်အောင် ရွှေအိုး၊ ငွေအိုးတို့ကို ငါညွှန်ပြမည်။ ငါ့ကိုသာလွှတ်ပါ” ဟူ၍ ဆိုပါသည်။ မုဆိုးလည်း ဇီဝိငှက်ကိုမလွှတ်ဘဲ မင်းကြီးကို ဆက်ပါသည်။ မကြာမီ ဂင်္ဂါရေကို ဆောင်ယူလာသောမုဆိုးလည်း ရောက်ရှိလာပါသည်။

ဂင်္ဂါရေနှင့် ငှက်ကိုရသော် သမားတော်သည် ငှက်၏ခြေကိုကိုင်၍ မင်းကြီး၏ကိုယ်ထက်၌ထားပြီး မှ ဂင်္ဂါရေဖြင့် သွန်းပါသည်။ ထိုရေစင်ကို ခံရသောခဏ ၌ မင်းကြီး၏ရောဂါသည် အလွှားအလွှား ကွာကျကာ လုံးဝပျောက်ကင်းသွားပါသည်။

စန္ဒရသေနမင်းလည်း ကတိအတိုင်းပင် သမား တော်အား ရွှေစင်တစ်ထောင်ပေး၍ အိမ်ရှေ့အရာ၌ ထားပါသည်။ ငှက်ခတ်မုဆိုးကိုမူ မည်သည့်ဆုလာဘ် မျှ မပေးပါ။

“သင်အလိုရှိတိုင်း ငါ၏တိုင်းနိုင်ငံတွင်နေထိုင် ပါ” ဟူ၍သာ ဆိုပါသည်။ ထို့နောက် ဇီဝိငှက်ကို

မင်းယုဝေ

ပျားလူးပေါက်ပေါက်တို့ များစွာကျွေး၍ လွတ်လိုက် ပါသည်။

ဇီဝိငှက်သည် လွတ်လပ်စွာ ပျံတက်သွားရာမှ မင်းကြီး၏ပြာသာဒ်ထက်၌ နား၍...

“မိုက်စွတကား၊ မိုက်သွမ်းစတကား၊ သွမ်းသုံး ပါး” ဟူ၍ မြည်တမ်းပါသည်။ မင်းကြီးက ထိုအသံ ကို ကြားသောအခါ..

“အို ငှက်ငယ်၊ အမိုက်သုံးပါး ဟူသည် အဘယ် နည်း၊ အသွမ်းသုံးပါးဟူသည် အဘယ်နည်း” ဟု မေးပါသည်။ ထိုအခါ ဇီဝိငှက်က...

“မင်းကြီး၊ ငါလည်း အလွန်မိုက်၏။ အလွန်သွမ်း ၏။ ငှက်ခတ်မုဆိုးလည်း အလွန်မိုက်၏။ အလွန်သွမ်း ၏။ မင်းကြီးလည်း အလွန်မိုက်၏။ အလွန်သွမ်း ၏” ဟူ၍ ဆိုပါသည်။

မင်းကြီးက... “အဘယ်သို့ မိုက်ပါသနည်း၊ အဘယ်သို့ သွမ်းပါ သနည်း” ဟူ၍ ပြန်မေးပါသည်။ ဇီဝိငှက်က...

“အရှင်မင်းကြီး၊ မုဆိုးသည် တောသို့လာ၍ ကောင်းကင်ပိုက်ဖြင့် ထောင်ရာတွင် ငါ့ကိုမမိ၊ ယင်ပေါင်ကိုသာ မိပါသည်။ ထိုအခါ ငါသည် အဆွေ ခင်ပွန်းကို ကယ်လိုသဖြင့် ပိုက်ကိုဝင်တိုးပါသည်။ အဆွေခင်ပွန်းကို ကယ်ဆယ်ခြင်းသည် မြင့်မြတ်ပါ သည်။ သို့ရာတွင် ဆင်ခြင်ညှစ်သုံးကာ လွတ်ရာ လွတ်ကြောင်းကို ရှာဖွေကြိုးပမ်းသင့်ပါသည်။ ယခုမူ မဆင်မခြင် ပိုက်ကိုဝင်တိုးသဖြင့် ငါသည်အိမ်ခံရ သည်။ မင်းကြီးမသတ်ပေ၍သာ ငါ့အသက်ချမ်းသာ ရာရခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့ ❖



❖ စာမျက်နှာ ၂၀ မှ
ပိုက်ကို မဆင်မခြင်ဝင်တိုးခြင်းသည် ငါအလွန်မိုက်၏။ မိုက်သောကြောင့်လည်း သွမ်း၏။ တစ်ဖန်လမ်းခရီး၌ ငါကမုဆိုးအားပြောခဲ့ပါသည်။ ငါ့ကိုမင်းကြီးအား ဆက်သော်လည်း သင်ဆုလာဘ်တစ်စုံတစ်ရာရမည်မဟုတ်။ ငါ့ကိုသာလွှတ်ပါ။ လွှတ်ပါမူ အသက်မွေးလောက်အောင် ရွှေအိုး၊ ငွေအိုးတို့ကို ငါနင်းမည်ဆိုပါသည်။ သည်စကားကို သူနားမထောင်။ ငါ့ကိုမင်းကြီးအား ဆက်တိသည်။ ဆက်သော်လည်း သူ့မှာ ဆုလာဘ်တစ်စုံတစ်ရာမရ။ ထို့ကြောင့် မုဆိုးလည်း အလွန်မိုက်၏။ သွမ်း၏။ ထို့နောက် မင်းကြီးသည် ငါ့ကိုယ်ကို ရေစင်သွန်း၍ ခံသဖြင့် အနာရောဂါမှ ကင်းပျောက်ခဲ့သည်။ အနာရောဂါပျောက်ပြီးနောက် အကယ်၍ မင်းကြီးသည် ပညာရှိတစ်စုံတစ်ယောက်နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပါမူ ငါ၏တန်ဖိုးကို ထိုထက်မက သိနိုင်ရသည်။ ငါ၏အသားသည် ထူးမြတ်သည်ကို မင်းကြီးမသိယောင်တကား။ ငါ၏အသားကိုစားရမကား စားသူတိုင်း မအို၊ မနာ၊ အသက်ရှည်စွာနေထိုင်ရရာ၏။ သို့ဖြစ်လျက် မင်းကြီးသည် ပညာရှိကိုမတိုင်ပင်ဘဲ ငါ့ကို လွှတ်သောကြောင့် မင်းကြီးသည် မိုက်၏။ သွမ်း၏” ဟူ၍ ပြောကြားကာ ပြာသာဒ်ဖျားမှ ပျံသွားပါသည်။ စန္ဒရသေနမင်းလည်း “ဇီဝိကသားကို စားရလျှင် မအို၊ မနာ အသက်ရှည်စွာနေနိုင်ပါလျက် မစားရလေ” ဟု ဆိုကာ နောင်တကြီးစွာရရှိပါသည်။
ထို့ကြောင့် “အရှင်မင်းကြီး၊ အရေးအရာရှိသော အခါ ရုတ်တရက်မစဉ်းမစား၊ မဆင်မခြင်မပြုသင့်ပါ။ ပညာရှိတို့နှင့် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်၍ ဆင်ခြင်တွေးတောကာ ပြုသင့်ပါသည်။”

ဤသို့ လုလင်က ဆင်ခြင်မှတ်သားဖွယ် စကားထူး၊ ပုံထူးကို လျှောက်ထားသောအခါ ဘေဒကမင်းကြီးသည် များစွာအားရကျေနပ်တော်မူသည်။
“အမောင်လုလင် သည်စကားထူး၊ ပုံပြင်ထူးကို သင်ဘယ်ကကြားသိခဲ့ရသနည်း။ တော်ပါပေသည်။ ကောင်းလှပါပေသည်” ဟုဆိုကာ ရွှေစင်တစ်ထောင်ဖြင့် ပူဇော်လိုက်လေသည်။ ။



ကဗျာ

မျှော်ကိုးယောင်စာဆို

“စိန်ခြူးကြာညောင်၊ မျှော်ကိုးယောင်ကို ထိပ်ခေါင်တင်လေး၊ စိကာရေးလည်း ပျိုထွေးစာဆို၊ နွဲ့ညိုညိုမူ သည်လိုရေးရမည် မဟုတ်ပါ” တဲ့။

“ရှိစုံရွက်ကြာ၊ မျှော်တေးစာနှင့် ထိပ်ချာနန်းသွေး၊ မမြလေးတို့ စီရေးကာသာ၊ ပူရရှာလည်း သက်လျာစာဆို၊ နွဲ့ညိုညိုမူ သည်လိုရေးရမည် မဟုတ်ပါ” တဲ့။

“အလေမလိုက်၊ စရိုက်မကျူး မမူး-မမေ၊ ချစ်မရွေ့တည့် ပျော်မွေ့စဉ်သာ၊ နေမည်ပါ” တဲ့။

သစ္စာစကား၊ မောင်ကကြားသည် သက်ထားစာဆို ရွှင်ချိုကြည်လို့ ပြုံးပြီတကား။ ။

ငွေတာရီ

ဆရာမ ငွေတာရီ၏ ငွေတာရီကဗျာပေါင်းချုပ်မှ ကဗျာကို စာရေးသူမိသားစု၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါသည်။

လူမှု ဘဝ

ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များနှင့် စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှု

မောင်မောင်မြင့်သိန်း (စက်မှုတက္ကသိုလ်)

မိဘများသည် ကလေးသူငယ်များ၊ ဆယ်ကျော်သက်များ၊ လူငယ်များကို စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သူများ ဖြစ်ရန် လေ့ကျင့်ပေးနိုင်သည်။ စင်စစ် စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သူသည် စိတ်ပျက်စရာများ၊ အတားအဆီးများကို တွန်းလှန်နိုင်သူများဖြစ်ကြသည်။ ယင်းအရည်အချင်းများကို အတွေ့အကြုံများမှ ရရှိနိုင်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ကလေးတစ်ဦးသည် လမ်းလျှောက်ခါစတွင် ခဏခဏလဲကျပြီးမှ လမ်းလျှောက်တတ်လာသကဲ့သို့ အခက်အခဲများတွေ့ကြုံမှ ဘဝတွင် အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များသည် စိတ်ပျက်စရာများ၊ အမှားများမှ ရှုန်းထန်ရန် ကြိုးပမ်းတတ်အောင် မိဘများက ပျိုးထောင်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဤသို့ဖြင့် ၎င်းတို့သည် ပညာဆည်းပူးရာတွင် ဝီရိယပိုရှိလာမည်။ စွမ်းဆောင်ရည် ပိုရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ဆယ်ကျော်သက်အချို့သည် ရှုံးနိမ့်မှု၊ ဝေဖန်မှု၊ အခက်အခဲများ တွေ့ကြုံရသောအခါ စိတ်ဓာတ်ကျလေ့ရှိသည်။ တချို့က လုံးဝအရှုံးပေးကြသည်။ ဤတွင် မိဘများက ရှုံးနိမ့်မှုဟူသည် တစ်ခါတစ်ရံ မလွဲမသွေ ကြုံရလေ့ရှိကြောင်း ပြောဆိုရှင်းပြထားရမည်။ ပညာသင်ကြားရာတွင်လည်း အခက်အခဲသည် တစ်ချိန်ချိန် ကြုံရလေ့ရှိကြောင်း ရှင်းပြရန်လိုသည်။ ဤသို့ဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များ၏ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှုကို တိုးတက်အောင် လေ့ကျင့်ပေးသင့်သည်။

မိဘများအနေဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များ ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာ တွေ့ကြုံပါက သူတို့၏ ပြဿနာကို မဖြေရှင်းပေးပါနှင့်။ သူတို့ကိုယ်တိုင် ဖြေရှင်းတတ်အောင် ကူညီပေးရန်လိုသည်။ ဥပမာ- ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်တစ်ဦးသည် ကျောင်းသင်ခန်းစာ တစ်ခုကို နားမလည်သောအခါ “ဒီသင်ခန်းစာကို နားလည်ဖို့ ဘာလုပ်ရသလဲ” စသဖြင့် နည်းလမ်းရှာကာ ကူညီပေးရမည်ဖြစ်သည်။

မိဘများအနေဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များကို လေ့ကျင့်ပေးရာတွင် ဆယ်ကျော်သက်များအနေဖြင့် “မိမိအမှားကို ဝန်ခံတတ်သလား၊ သူတစ်ပါးကို အပြစ်ဖို့တတ်သလား၊ ကိုယ့်ရှုံးနိမ့်မှုတွေ အကြောင်း ပြောပြသလား၊ သူတစ်ပါးရဲ့အမှားကို ကဲ့ရဲ့ပြောဆိုတတ်သလား” စသဖြင့် လေ့လာသုံးသပ်ပြီး သူတို့ကို ရှုံးနိမ့်မှုမှ သင်ခန်းစာယူပြီး စံနမူနာပြုကာ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်လိုသည်။ မိဘများအနေဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များကို လက်တွေ့ကျကျ ရှုမြင်တတ်အောင် ကူညီပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ- ပထမအစမ်းစာမေးပွဲကျရင် ဘာလုပ်မလဲ။ “ဘာမှမတတ်နိုင်ဘူး” ဟု ပြောဆိုကာ ဒုတိယအစမ်းစာမေးပွဲအတွက် ဆယ်ကျော်သက်များ၏ လိုအပ်ချက်ကိုကြည့်ကာ ပြဿနာကို စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ပေးရမည်။ အရှုံးပေးလိုသောစိတ်ဓာတ်ကို ပပျောက်စေပြီး စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်အောင် သင်ပေးဖို့ တိုးတက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကို သိမြင်စေရမည်ဖြစ်သည်။ ဤနည်းဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များ၏ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းပေးရန်လိုသည်။

ကျက်ဖိ အမည်ရှိ ဖခင်တစ်ဦး၏အတွေးအမြင်က စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသည်။

“အခက်အခဲတွေ၊ ရှုံးနိမ့်မှုတွေ၊ အမှားတွေကနေ ကလေးတွေကို ကာကွယ်ပေးဘူး၊ ကျွန်တော် ငယ်ရွယ်စဉ်တုန်းက ဒါတွေခံခဲ့ရလို့ ပိုကောင်းတဲ့သူ တစ်ဦးဖြစ်လာတယ်။ ကလေးတွေကို ဖူးဖူးမှုတ်

မထားလို့ မျှတတဲ့ အလိုက်သင့်နေတတ်တဲ့သူအဖြစ် ကြီးပြင်းလာမယ်လို့ ကျွန်တော်မျှော်လင့်ပါတယ်။”

စင်စစ် ဆယ်ကျော်သက် လူငယ်များသည် မအောင်မြင်သော၊ အခက်အခဲကြုံရသောအခါ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သူဖြစ်ရန်လိုသည်။ အပြေးသန်တိုင်း ပြေးပွဲတွင် အမြဲအနိုင်မရနိုင်ချေ။ မျှော်လင့်ချက်သည် တစ်ခါတစ်ရံ မျှော်လင့်မထားသလို ဖြစ်တတ်သည်။ မိဘများအနေဖြင့် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များကို ဘဝပြဿနာများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရာတွင် အန္တရာယ် မကြုံရလေအောင် ကာကွယ်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ဆယ်ကျော်သက်များအနေဖြင့် မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်း ဆုံးရှုံးခြင်း၊ မိသားစုဝင် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ သေဆုံးခြင်း စသောပြဿနာများ ကြုံတွေ့ရလျှင် ရင်ဆိုင်နိုင်အောင် မိဘများက ကူညီပေးနိုင်သည်။

ဆယ်ကျော်သက်များကို လူကြီးသူမများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် မိဘများက အပြုသဘော ဝေဖန်အကြံပေးလျှင် ယင်းအကြံပေးမှုများကို ဂရုတစိုက် နားထောင်သင့်သည်။ စင်စစ် အပြုသဘော ဝေဖန်ခြင်းသည် အနိုင်ကျင့်ခြင်းမဟုတ်ချေ။ ပြောင်းလဲရန် လိုအပ်သော လုပ်ရပ်၊ သဘောထားကို ဖော်ပြသော လမ်းညွှန်မှုသာဖြစ်သည်။

ဂျိမ်းအမည်ရှိ ဖခင်တစ်ဦးက “ကလေးတွေအပေါ် ကျွန်တော်တို့ဇနီးမောင်နှံ မှားသွားတဲ့အခါ အမြဲ တောင်းပန်ကြတယ်။ မိဘတွေ အမှားလုပ်မိတဲ့အခါ သားသမီးတွေကို ပြောပြသင့်တယ်။ ဒါမှ ဘဝမှာ မှားလေမှားထရုံကြောင်း သင်ပေးလို့ရမယ်” ဟု ဆိုသည်။ မိဘများက ယင်းသို့လမ်းညွှန်သင်ပေးရန် လိုသည်။ ဆုံးမပုံပြင်မှုကို ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များ လက်ခံတတ်အောင် သင်ကြားပေးလျှင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးခံစားရမည်ဖြစ်သည်။

“အမှားကို မပြုပြင်ပေးရင် ဘယ်တော့မှ သင်ယူ တတ်မှာ မဟုတ်ဘူး။ ကလေးတွေ ပြဿနာ ပိုကြုံလာရမယ်။ မိဘတွေကလည်း တစ်ချိန်လုံး လိုက်ဖြေရှင်းပေးနေရမယ်။ မိဘတွေအတွက်ရော၊ ကလေးအတွက်ရော စိတ်မချမ်းသာစရာဖြစ်မယ်” ဟု ဂျွန်အမည်ရှိ ဖခင်တစ်ဦးက ဆိုသည်။

ထို့ကြောင့် မိဘများအနေဖြင့် အပြုသဘော ဝေဖန်မှုများမှတစ်ဆင့် အကျိုးခံစားနိုင်အောင် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များကို မည်သို့ကူညီပေးရမည်ကို သိရှိထားရန်လိုသည်။ ကျောင်းတွင်ဖြစ်စေ၊ အခြားနေရာမှာဖြစ်စေ ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များ အပြုသဘော ဝေဖန်ခံရသောအခါ “မတရားဘူး” ဟု မပြောပါနှင့်။ အဖြစ်မှန်ကို သိရှိသဘောပေါက်ရန် “ဘာကြောင့် ဆုံးမပုံပြင်တယ်လို့ ထင်သလဲ”၊ “ဘယ်လိုတိုးတက်နိုင်မလဲ”၊ “နောက်တစ်ကြိမ် ဒါမျိုး ကြုံလာရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ” ဟု စဉ်းစားသုံးသပ်ရန် လိုသည်။ ဤသို့ တွေးခေါ်မှုမျိုးဖြင့် အပြုသဘော ဝေဖန်မှုက မိဘများနှင့် ဆယ်ကျော်သက်များအတွက် အကျိုးပြုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ဆယ်ကျော်သက်များကို စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သူဖြစ်ရန် မိဘများက ပြုစု ပျိုးထောင်လေ့ကျင့်ပေးရန် လိုအပ်ပေသည်။

Ref: Parenting without borders by Christine Gross-Loh

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၃၃၂ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၃၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ပြန်ရေးရာ ဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာစည်းကမ်းများကို စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၅-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲ နမူနာစုစုပေါင်း (၂၄,၃၃၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၃၂) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၃၆) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစုစုစုစုပေါင်း (၆,၅၂၁,၅၀၁) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၅၃၇,၉၀၁) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁၄၄) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၁၄,၀၇၆) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ မရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၃၁၀) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၅-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၂၂,၃၈၉,၂၉၉) ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် အပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၁၉,၂၁၃,၆၇၈) ဦးနှင့် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၃,၁၇၅,၆၂၁) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (၅-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း (၄၁,၆၀၂,၉၇၇) ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့် ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြားထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နှီးနှယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့်လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) ကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါ လက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျ ရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာန သို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်း စသည်တို့ကို မမေ့မလျော့ သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများကို

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ
(၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၃၈၂) ခု	(၂၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၅၂) ခု	(၁) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၈၃) ခု	(၁၀) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၁) ခု	(၂) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၃၃၀) ခု	(၈၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၄၅၀) ခု	(၃၆) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂၀,၈၈၅) ခု	(၁၇၂) ဦး
စုစုပေါင်း	(၂၄,၃၃၃) ခု	(၃၃၂) ဦး

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေ (၅-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု	အရေအတွက်
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၃,၁၇၅,၆၂၁) ဦး
ကာကွယ်ဆေး (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၁၉,၂၁၃,၆၇၈) ဦး
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေနှင့် (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေစုစုပေါင်း	(၂၂,၃၈၉,၂၉၉) ဦး
စုစုပေါင်း ထိုးနှံပြီးသော ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပေါင်း (Vaccine Doses)	(၄၁,၆၀၂,၉၇၇) ကြိမ်

ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။
• ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၇၇၉၆၆၆၉၁	၄၇၉၀၀၂၅	၉၅၆၅၅
၂။	အိန္ဒိယ	၄၂၁၈၈၁၃၈	၄၀၄၆၁၁၄၈	၅၀၂၀၀၆
၃။	ဘရာဇီး	၂၆၄၇၃၇၃	၂၂၆၆၆၅၆၇	၆၃၁၈၆၉
၄။	ပြင်သစ်	၂၀၆၀၂၉၃၂	၁၄၀၄၀၀၀၇	၁၃၂၃၇၇
၅။	ဗြိတိန်	၁၇၇၄၉၉၉၉	၁၅၁၂၄၃၆	၁၅၈၂၄၃
၆။	ရုရှား	၁၂၈၀၁၁၈	၁၀၅၆၉၇၁	၃၃၅၄၁၄
၇။	တူရကီ	၁၂၁၅၀၅၆၇	၁၁၃၃၇၃၄၄	၈၈၅၃၃
၈။	အီတလီ	၁၁၅၄၂၇၉၃	၉၆၅၇၀၈	၁၄၈၅၄၂
၉။	ဂျာမနီ	၁၀၉၇၀၇၂၉	၈၀၅၈၁၀၀	၁၁၉၃၄၃
၁၀။	စပိန်	၁၀၂၇၄၆၅၃	၆၅၇၃၄၇၁	၉၄၂၃၅

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၅၁၆၄၈၀	၄၁၈၃၀၂၇	၁၄၄၅၅၄
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၀၉၅၆၈	၃၄၂၈၁၁၅	၅၄၅၂၆
၃။	မလေးရှား	၂၉၀၄၁၃၁	၂၈၀၆၁၅၄	၃၂၀၂၅
၄။	ထိုင်း	၂၄၉၇၀၀၁	၂၃၈၃၆၇၃	၂၂၀၆၄
၅။	ဗီယက်နမ်	၂၃၄၁၉၇၁	၂၁၂၇၁၅	၃၈၃၂၄
၆။	မြန်မာ	၅၃၇၉၀၁	၅၁၄၀၇၆	၁၉၃၁၀
၇။	စင်ကာပူ	၃၉၀၀၇၁	၃၅၅၆၁၁	၈၆၈
၈။	လာအို	၁၃၆၄၃၈	၁၃၁၃၉၁	၅၆၉
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၇၇၇၃	၁၁၈၁၂၂	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၇၄၀၄	၁၆၁၀၆	၉၈

အများပြည်သူသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သည် အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကော်မရှင်အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများတွင် အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ အများပြည်သူနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရုံး/ဌာနများတွင် ဝန်ဆောင်မှုရယူခဲ့ကြသော ပြည်သူများ၏ တယ်လီဖုန်းများသို့ Short Code နံပါတ် “1111” အသုံးပြု၍ SMS မှတစ်ဆင့် မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်းအစီအစဉ် (Public Feedback Programme - PFP) ကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ အများပြည်သူထံမှ တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်းအစီအစဉ်အရ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းထံမှ Short Code နံပါတ် “1111” ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုရယူစဉ်က ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့်အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေးပို့မေးမြန်းလိုက်သော SMS များကို မှန်ကန်စွာ ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခြင်းဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီး၏ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအရည်အသွေးကို သိရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို ပြုပြင်နိုင်မည်

ဖြစ်ပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကော်မရှင်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများရှိ အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များက Short Code “1111” ဖြင့် SMS ပေးပို့ မေးမြန်းလိုက်သော မေးခွန်းများကို ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခြင်းသည် အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် အများပြည်သူထံမှ တုံ့ပြန်မှု ရယူခြင်းအစီအစဉ်ကို အတူတကွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်တင်ပြအပ်ပါသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်

“အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးဖို့ “1111” ကို ဖြေကြားစို့”
“ဝန်ဆောင်မှုများ ကောင်းစေရေး “1111” ကိုဖြေကြားပေး”
“အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့”



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲတို့ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် သာသနာ့ရောင်ခြည်ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော်များကို ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲ၊ ကြက်ဥနှင့် အခြားစားသောက်ဖွယ်ရာများ လှူဒါန်းသည်။
အလားတူ မွန်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နေထွဋ်ဦးနှင့် မွန်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညွှန်တို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မော်လမြိုင်မြို့ ပဏ္ဍိတာရာမ ရွှေတောင်ကုန်း

ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီးထံသို့ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးပို့လှူဒါန်းသော ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ပဲတို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လတ်တလော ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ကိုဗစ် - ၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ သံဃာတော်များ ဆွမ်းကွမ်းအခက်အခဲခံနေရခြင်းအတွက် စာသင်တိုက်များသို့လည်းကောင်း၊ ပရဟိတကျောင်းများသို့လည်းကောင်း စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းလျက်ရှိသည့်အပြင် ဒေသအသီးသီးရှိ ကိုဗစ်-၁၉ စင်တာများသို့လည်း စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ကူညီပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ ရေဆင်းကံဦးကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်ရှိ ရွှေဘို ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့နယ်ရှိ

သာသနာ့ရောင်ခြည်ကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ စိန်မမပါဠိတက္ကသိုလ်ကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်ရှိ ရွှာမကျောင်းတိုက်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ရှိ နန္ဒဝန်တပ်ဦးကျောင်းတိုက်များသို့လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ သီရိမင်္ဂလာရပ်တော်မူကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာ အိမ်သုံးပစ္စည်းများ ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် အရောင်းသွက်

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၆
သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာ အိမ်သုံးပစ္စည်းများ ပြုလုပ်ရောင်းချနေရာ၌ ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် အရောင်းသွက်နေကြောင်း သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်မှ မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာ အိမ်သုံးပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့်



လုပ်ငန်းရှင် ဒေါ်ပြည့်ပြည့်က ပြောသည်။
သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်သည့် မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာ အိမ်သုံးပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းဈေးကွက်သို့ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ထုတ်လုပ်ရောင်းချနေကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်ရာတွင်လည်း အမျိုးအမည်အလိုက် ပစ္စည်းမျိုးစုံပြုလုပ်၍ ရောင်းချပေးကြောင်း၊ ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ရောင်းချပေးရာတွင် ပစ္စည်းအမျိုးအစားအလိုက် ဈေးနှုန်းမှာငွေကျပ် ၁၀၀၀ ကျော်မှ ကျပ် ၁၀ သိန်းအထိရှိကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်တွင်း၌ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် မှာယူသူများရှိခြင်းကြောင့် အရောင်းသွက်နေကြောင်း သိရသည်။
သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်ပြီး ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချနေသည့် မြန်မာလက်မှုအနုပညာပစ္စည်းများမှာ ဘုရားပလ္လင်၊ ပန်းကန်ပြား၊ ပန်းကန်လုံး၊ ကော်ဖီခွက်၊ ငရုတ်ဆုံ၊ စဉ်းတီတုံး၊ ရေခန်းကြမ်းခွက်၊ လက်ဖက်အိတ်ခွက်၊ တူဘူး၊ သွားကြားထိုးတံထည့်ဘူး၊ ဇွန်၊ ယောက်မ၊ ဆွမ်းတင်ကလပ်၊ ဘုရားပန်းအိုး၊ ဘောပင်ထည့်ဘူး၊ ဇွန်ထည့်ဘူး၊ ထမင်းအုပ်၊ ကျန်းမာရေးခြေခင်းခွက်၊ ဆေးလိပ်ပြာခွက် စသည်ဖြင့် လူသုံးကုန်အိမ်သုံးပစ္စည်းများကို ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် သစ်သားဖြင့်ထုတ်လုပ်သည့် မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာ အိမ်သုံးပစ္စည်းများကို ဈေးရောင်းပွဲပြုလုပ်၍ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချသွားရန်လည်း အစီအစဉ်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေး ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ
နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆
အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နယ်စပ်(ချင်းရွှေဟော်)တွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုမှ Infusion ၁၆၄၉၆ ခု၊ Syringe ၁၃၈၃၀၊ Glucose Injection ၃၉၈၄၀ တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှအဆက် လူတစ်စုသည် တံခါးကို တုတ်တုတ်ထုတ်ထုတ် ထုနေကြသည်။ များစွာသိသာသံကွဲခြင်း မရှိသောစကားကို တစ်ယောက် တစ်ပေါက် ဆူညံစွာပြောနေကြသည်။ ထိုအထဲတွင် “မာစတာ” ဆိုသောစကားကို ကြားနေရသည်။

“ဂျပန်တွေပဲ ထွန်းခင်” ဦးအောင်ခန့် ဆိုသည်။

ဂျပန်ဆိုသော အသံကြောင့် ကိုထွန်းခင်၏မျက်နှာမှာ ဖြူရော်သွားလေသည်။ တံခါးကို ပို၍ထုကြသည်။ ကိုယ်စောင်းတိုက်ကြသည်။ အသံများမှာ တုတ်တုတ်ထုတ်ထုတ်ထုတ်ထုတ် နေသည်။ အကယ်၍ ဖွင့်မပေးလျှင် တံခါးပျက်သည်အထိ ဖျက်ဆီးကြမည့်ပုံမျိုး။

“ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲဆရာ” ကိုထွန်းခင်မေးသည်။ ဦးအောင်ခန့်သည် တွေ့၍ စဉ်းစားနေသည်။

“ကိုင်း မထူးပါဘူးကွာ ဖွင့်သာပေးလိုက်။ ဪ့၊ နေဦး။ မင့်လက်ထဲက သေနတ် ငါ့ကိုပေးထား”

ကိုထွန်းခင်သည် သေနတ်ကို ဦးအောင်ခန့်ထံ လှမ်းပေးသည်။ ဦးအောင်ခန့်သည် သေနတ်တစ်လက်ကို ခါးတွင်ထိုးကာ ကုတ်အင်္ကျီဖြင့် ဖုံးသည်။ တစ်လက်ကိုမူ ကျောဘက်တွင် ဝှက်ထားလိုက်သည်။ ကိုထွန်းခင်က တံခါးကို ဖွင့်ပေးလိုက်သည်။ ဂျပန်စစ်သားများကို တွေ့ရသည်။ အားလုံးပေါင်းလေးယောက်ဖြစ်သည်။ အားလုံးပင် မူးနေကြသည်။ သူတို့တွင်လက်နက်မပါ။ လက်ချည်းသက်သက်သာဖြစ်သည်။

“ဘာကိစ္စလဲ မာစတာ” ကိုထွန်းခင်က ရိုကျိုးသော အမူအရာဖြင့် မေးသည်။

ဂျပန်များသည် ဗမာစကားကို နားလည်ပုံမရကြ။ အိမ်အတွင်း ရောက်လာပြီဆိုကာတည်းက နေရာအနှံ့အပြားသို့ ကျိုးကန်းတောင်းမှောက်ကြည့်ကြသည်။

“မိန်းမ၊ မိန်းမ” သူတို့သည် ယင်းစကားလုံးကိုမူ အခါခါပြောဖူးဟန်ဖြင့် ပီပီသသဆိုကြသည်။

“မိန်းမ မရှိဘူးမာစတာ။ ဒီအိမ်မှာ မိန်းမ မရှိဘူး” ကိုထွန်းခင် ပျာပျာသလဲဆိုသည်။

ဂျပန်တစ်ယောက်က ကိုထွန်းခင်၏ ရင်ဘတ်အင်္ကျီကို စု၍ဆွဲကိုင်သည်။



“မိန်းမ၊ မိန်းမ” ကိုထွန်းခင်သည် ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်ခြင်းကို ပိုမိုခံစားရဟန်ဖြင့် ခေါင်းကို တွင်တွင်ခါပြုသည်။

ဂျပန်များသည်ပို၍မကျေမနပ်ရှိလာပုံရသည်။

“ခူးရား၊ ဘတ်ကရိုး” စသောစကားများဖြင့် ဆဲရေးလျက် ကိုထွန်းခင်ကို တွန်းလွှတ်လိုက်သည်။

ကိုထွန်းခင်သည် ကြမ်းပြင်ပေါ်သို့ ပုံလျက်လဲကျသွားသည်။

ဦးအောင်ခန့်သည် အံ့ကိုတင်းတင်းကြိတ်ထားသည်။ ဂျပန်များကို မီးထွက်မတတ် ဝင်းဝင်းတောက်နေသော မျက်လုံးအစုံဖြင့် စူးစိုက်ကြည့်နေသည်။ သူသည် အထက်ထပ်သို့တက်ရာ လှေကားတိုင်ကို ကိုင်ရင်း ရပ်နေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂျပန်များသည် အောက်ထပ်ရှိအခန်းများသို့ တစ်ခန်းပြီးတစ်ခန်း ဝင်ကြည့်သည်။

“ဘယ်လိုလဲဟေ့ ထွန်းခင်။ တို့တိုင်းပြည် လွတ်လပ်ပြီဆိုပြီး အားလုံးလွတ်လွတ်လပ်လပ်လုပ်ချင်ရာ လုပ်ခွင့်ရနေပြီလား။ တို့တိုင်းပြည်ဟာ မင်းမဲ့တိုင်းပြည်ဖြစ်နေပြီလား”

သူက မကျေမချမ်း ရေရွတ်နေသည်။ အောက်ထပ်ရှိ အခန်းစုံနဲ့ပေးပြီ။ သူတို့အလိုရှိသောအရာကို မတွေ့ရ။ သည်တွင် ဂျပန်များအထက်ထပ်သို့ လှမ်းကြည့်စပြုလာသည်။ အထက်ထပ်သို့ တက်ရန် တာရှုလာသည်။ သူတို့သည် လှေကားရင်းမှာ မတ်မတ်ရပ်လင့်နေသော ဦးအောင်ခန့်၏ အသွင်အပြင်မှာ ကိုထွန်းခင်နှင့် များစွာခြားနားနေ၍ လည်းကောင်း၊ ရုပ်သွင်က လေးစားခုံ့ညားဖွယ်ဖြစ်နေ၍ လည်းကောင်း ရုတ်တရတ် ဖြတ်ကျော်တက်ရောက်ရန် ရှိခြင်းမရှိ။ လေးယောက် တန်းစီလျက် ဦးအောင်ခန့်ကို အကဲခတ်သလို ကြည့်နေသည်။

၎င်းတို့အထဲမှ တစ်ယောက်က သူ့

ကိုယ်သူ လက်နှင့် ပုတ်ပြုသည်။ “မာစတာ” ဆိုကာ လက်ညှိုး နှစ်ချောင်းကို ပူးပြုသည်။ “မိန်းမ” ဟု ဆိုသည်။ မိန်းမနှင့်အတူ နေချင်သည်ဆိုသော သဘော။ ဦးအောင်ခန့်၏ မျက်နှာမှာ ပိုမိုတင်းမာလာသည်။

ကိုထွန်းခင်သည် ဦးအောင်ခန့်၏ နံဘေးသို့ ရောက်လာသည်။

“ကဲ... ဆရာ မထူးတော့ဘူး”

ဦးထွန်းခင်၏မျက်နှာထားမှာလည်း တင်းမာလာသည်။ စင်စစ် သူသည် သတ္တိကြောင့်လှသူတစ်ဦးတော့မဟုတ်။

အသက်ကလည်း ထောက်လာသည်။ လက်နက်ဆန်းများ၏ အံ့မခန်း အစွမ်းသတ္တိများကိုလည်း မြင်ခဲ့ရသည်။ သွေးသံရဲရဲရှုခင်းများကိုလည်း အကြိမ်ကြိမ် တွေ့ခဲ့ရသည်။ ထို့ကြောင့် သူသည် သွေးကြောင်နေခဲ့သည်။ ယခုမူ သူတွင် သတ္တိများ အလိုလိုရရှိလာဟန်တူပေသည်။ ဘာမဆိုရင် ဆိုင်ရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချခဲ့ပုံရသည်။

“ဒီအိမ်မှာ လူကောင်းတွေနေနေတာ မိန်းမလိုချင် တခြားကိုသွား”

ဦးအောင်ခန့်၏ အသံပေါ်လာသည်။ အတော်ချည်း ကျယ်လောင်သွားသည်။ သူသည် ခြေဟန်လက်ဟန်ဖြင့် ဂျပန်များကို မောင်းထုတ်လိုက်သည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် သူသည် ကုတ်အင်္ကျီကို ဆွဲဖယ်လိုက်သည်။ ခါးကြားမှသေနတ်ကို ဂျပန်တို့အား မြင်စေသည်။ ကျောနောက်မှာ ဝှက်ထားသော လက်ကို ထုတ်လိုက်သည်။ ထိုလက်တွင်လည်း သေနတ်ရှိနေသည်။ သေနတ်ကို ကိုထွန်းခင်အား လှမ်းပေးလိုက်သည်။

“ဘာကောင်တွေပဲဖြစ်ဖြစ် ရုတ်ရုတ်သဲသဲလုပ်လာရင် ပစ်သာပစ် ထွန်းခင်”

ဦးအောင်ခန့် အမိန့်ချမှတ်သည်။

ဂျပန်များသည် သေနတ်ကိုမြင်သော အခါ ခြေလှမ်းတုံ့သွားသည်။ သူတို့အချင်းချင်း “တက္ကိဂ္ဂိ တက္ကိဂ္ဂ” ပြောနေကြသည်။ သေနတ်များကိုတွေ့ရသည့်အတွက် ချောက်ချားဟန်မပြု။ ကြောက်ရွံ့ပုံမပေါ်။ မခန့်လေးစား မထီတရီ အမူအရာမျိုးရှိကြသည်။

ဂျပန်တစ်ယောက် ထွက်လာသည်။ တစ်စုံတစ်ရာပြောသည်။ သူ့စကားကို ဦးအောင်ခန့်တို့ နားမလည်။ ခြေဟန်လက်ဟန်အရ သေနတ်ကို တောင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ သူက တစ်စထက်တစ်စ ရှေ့သို့တိုးလာရာ ဦးအောင်ခန့်သည် သေနတ်ကို ထုတ်ယူလိုက်သည်။ ထိုသူ၏ ရင်ဘတ်သို့ တည့်တည့်မတ်မတ် ချိန်လိုက်သည်။

ဦးအောင်ခန့်သည် အေးစက်မာကျောစွာ ပြုံးရင်းခေါင်းကို ယမ်းခါပြုလိုက်သည်။ သူ၏မျက်စိအစုံမှာ ကျဉ်းမြောင်းနေသည်။ မေးကြောများထောင်ထလာသည်။ တကယ်တမ်း ရက်ရက်စက်စက် လုပ်မည့် အသွင်သဏ္ဍာန် ပေါ်ပေါက်နေသည်။

ဂျပန်လို ဆဲရေးသံများ ပေါ်လာပြန်သည်။ ဂျပန်သည် ဦးအောင်ခန့်၏ တကယ်တမ်း ရက်စက်တော့မည့်ဟန်ကို နားလည်ပုံရသည်။ ရှေ့သို့ တိုးမလာလေတော့။

ခေါင်းဆောင် ဂျပန်သည် သူတို့

အသိုက်ထဲ၌ ရာထူးကြီးမြင့်ပုံရသည်။ ကျန်သုံးယောက်မှာ သူ့စကားကို နားထောင်ရသည်။

ဂျပန်သည် ဦးအောင်ခန့်အား အမျိုးမျိုး ကြမ်းမောင်း ခြိမ်းခြောက်သည်။ သို့ပေမဲ့ ထိုစကားများအထဲမှ တစ်လုံးတလေကိုပင် ဦးအောင်ခန့်တို့ နားလည်နိုင်ခြင်းမရှိ။ ထို့ကြောင့်ပင် ကြောက်ရွံ့ရကောင်းမှန်းလည်း မသိ။

အဆုံးတွင်မူ ဂျပန်များသည် လက်လျှော့လိုက်ဟန်တူသည်။ အောင်မြင်စွာ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာမည့် အရိပ်အသွင်များ ပေါ်လာသည်။ သို့တိုင်အောင် အေးအေးဆေးဆေး ပြန်သွားခြင်းကား မဟုတ်။ တွေ့ရသမျှ သော အရာများကို ပစ်ပေါက်သွားကြသည်။ ကန်ကျောက်သွားကြသည်။

ဂျပန်များ၏ အရိပ်အယောင် ရေနံ့သာရှေ့မှ ပျောက်ကွယ်သွားမှပင် ဦးအောင်ခန့် သက်ပြင်းရှိက်သည်။ တင်းထားသမျှသော အကြောအခြင်များကို လျှော့ချလိုက်သည်။

“တံခါးပိတ်လိုက်တော့ ထွန်းခင်” ကိုထွန်းခင် တံခါးပိတ်သည်။

ယင်းအချိန်တွင် အထက်ထပ်မှ ခင်ခင်ကြီးတို့ ဆင်းလာကြသည်။ သူတို့သည်လည်း ယခုမှပင် သက်ပြင်းရှိက်နိုင်ကြဟန်တူသည်။ စောစောက ဆိုလျှင်တော့ အခန်းထဲတွင် အသက်မရှူရဲဘဲ ပုန်းအောင်းနေကြရသည်။ အောက်ထပ်မှ အသံပလံများကို နားစွင့်ကာ တုန်လှုပ်နေကြသည်။ ချောက်ချားနေကြရသည်။ အထူးသဖြင့် အစေခံမိန်းကလေး နှစ်ယောက်မှာ ပျာယာခတ်နေကြသည်။ ခင်ခင်ကြီး ကိုယ်တိုင်လည်း ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့် မှုကို ခံစားရသည်ပင်။ သို့ပေမဲ့ ကိုယ့်ထက် ကြောက်နေသူများနှင့် ကြုံဆိုရလေတော့သည်။ ဣန္ဒြေဆည်နေရသည်။ မျက်နှာမပျက်အောင် ထိန်းထားရသည်။ ဂျပန်များထွက်သွားလေပြီဆိုသော အခါမှ သက်ပြင်းရှိက်ရသည်။ အောက်ထပ်သို့ ဦးဆောင်၍ ဆင်းလာခဲ့သည်။ အဖြစ်အပျက်ကို မေးမြန်းရသည်။

ခင်ခင်ကြီးသည် ကြားရသော စကားများအရ မိမိတို့အား ကယ်ဆယ်ခဲ့သူမှာ ဖေဖေနှင့် ဦးလေး ကိုထွန်းခင်တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သူတို့သာ ထိုအထိ တင်းတင်းမာမာ မပြုခဲ့ပါက မိမိတို့၏ ဘဝမှာ မစဉ်းစားရဲလောက်အောင် နစ်မြန်းသွားနိုင်ကြောင်းများကို တွေး၍ ရလာသည်။

“ကိုင်း ... ထွန်းခင်ရေ။ ဘာမှ တွေးမနေနဲ့။ ဘာမှ စဉ်းစားမနေနဲ့။ ဒီအခြေအနေဟာတို့များ ဒီမှာနေလို့ မဖြစ်တော့ဘူးဆိုတာကို ပြတာပဲ”

ငိုနေသော ကိုထွန်းခင်အား ဦးအောင်ခန့် လှမ်းပြောသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

“ဂျပန်များ၏ အရိပ်အယောင် ရေနံ့သာရှေ့မှ ပျောက်ကွယ်သွားမှပင် ဦးအောင်ခန့် သက်ပြင်းရှိက်သည်။ တင်းထားသမျှသော အကြောအခြင်များကို လျှော့ချလိုက်သည်။ “တံခါးပိတ်လိုက်တော့ ထွန်းခင်” ကိုထွန်းခင် တံခါးပိတ်သည်။ ယင်းအချိန်တွင် အထက်ထပ်မှ ခင်ခင်ကြီးတို့ ဆင်းလာကြသည်။ သူတို့သည်လည်း ယခုမှပင် သက်ပြင်းရှိက်နိုင်ကြဟန်တူသည်။ စောစောကဆိုလျှင်တော့ အခန်းထဲတွင် အသက်မရှူရဲဘဲ ပုန်းအောင်းနေကြရသည်။ အောက်ထပ်မှ အသံပလံများကိုနားစွင့်ကာ တုန်လှုပ်နေကြသည်။ ချောက်ချားနေကြရသည်။ အထူးသဖြင့် အစေခံ မိန်းကလေးနှစ်ယောက်မှာ ပျာယာခတ်နေကြသည်။ ခင်ခင်ကြီး ကိုယ်တိုင်လည်း ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်မှုကို ခံစားရသည်ပင် ”

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှု အပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံး ပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွား ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်မည့်အခြေအနေ

- နိုင်ငံမငြိမ်မသက်ဖြစ်ခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်များဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ နမူနာပေါင်းများစွာရှိနေ ပါတယ်။
 - တပ်မတော်ဟာ ကိုယ်ကျိုးရှာသည့်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွက် တည်ရှိနေသော အဖွဲ့အစည်း မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံးကို အကာအကွယ်ပေးဖို့ တည်ရှိတဲ့အဖွဲ့ အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ပြည်သူနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဦးလည်မသုန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို ယခု ၁၀ နှစ်အတွင်းမှာလည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပီပြင်ခိုင်မာရေးအတွက် တတ်စွမ်းသလောက် သစ္စာရှိရှိဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းစဉ် အတိုင်း ကတိတည်စွာနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတာ ပြောလိုပါတယ်။
 - ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ပြည်တွင်း/ပြည်ပ အကြမ်းဖက်သမား တွေနဲ့ ၎င်းတို့ကိုအားပေးနေတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လိုလားချက်မှာ ဒီမိုကရေစီထက် မြန်မာနိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးကိုသာ ဦးတည်နေပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးမှာ ပြည်သူများကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး မင်းမဲ့စရိုက်အဖြစ်မခံနိုင်ပါဘူး။ လျစ်လျူရှုလို့လည်း မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အချို့နေရာများမှာ စွန့်စားပြီးပေးဆပ်ကာကွယ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ(၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ရေဦးမြို့နယ်အတွင်း အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် တောင်ပြင်ငယ်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိနေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားများနှင့် ထိတွေ့မှုဖြစ်ပွားစဉ် ၎င်းတို့ထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့နယ်အတွင်း အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် တောင်ပြင်ငယ်ကျေးရွာအတွင်းသို့ ရောက်ရှိနေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအား ချေမှုန်းတိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့နယ်အတွင်း အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် တောင်ပြင်ငယ်ကျေးရွာ စာသင် ကျောင်းအတွင်းရောက်ရှိနေသည့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများအား ယနေ့တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက သွားရောက်ချေမှုန်းတိုက်ခိုက် ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်း လိုက်ပီဇစ်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရ

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ဂျာမနီဘွန်ဒက်လီဂါပွဲစဉ်(၂၁)အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် ညပိုင်းက လိုက်ပီဇစ်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ လိုက်ပီဇစ်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် လက်ရှိဘွန်ဒက်လီဂါအမှတ်ပေးဇယားမှာ ဒုတိယနေရာက ဒေါ်မှန်အသင်းကို ကိုးမှတ်ဖြတ်ပြီး ဇယားထိပ်မှာ ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ပါ တယ်။

စာမျက်နှာ ၂၆ ကော်လံ ၁ သို့ *

ပြည်ထောင်စုအလံတော်သယ်ဆောင်မှု တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၆

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ဂုဏ်ပြု အခမ်းအနားတွင် အလေးပြုခြင်းခံယူမည့် ပြည်ထောင်စုအလံတော် အား ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၈) ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ နေပြည်တော်သို့ လက်ဆင့်ကမ်းသယ်ယူခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ်၊ လေယာဉ်တို့ဖြင့် သယ်ဆောင်ခြင်းတို့ကို စနစ်တကျဖြင့် စီစဉ်စုဖွဲ့၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုအလံတော်အား ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ လ(၈)ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမမှ ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၊ ထိုမှတစ်ဆင့် လေယာဉ်ဖြင့် နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ရောက်ရှိပြီး နေပြည်တော်မြို့တော် ခန်းမသို့ သယ်ဆောင်ပုံအဆင့်ဆင့်အား မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင် သံကြား၏ MRTV-HD, MRTV NRC, MRTV FARMERS', MRTV PARLIAMENT, MWD, MWD VARIETY, မြန်မာ့အသံရေဒီယိုတို့မှ ယင်းနေ့နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ တိုက်ရိုက်(LIVE)ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ယနေ့ ဖတ်စရာ

နျူကလီးယားဆွေးနွေးပွဲများအတွင်း အပြုသဘောဆောင်သော ဆောင်ရွက်ချက်များ ပြသရန် အီရန်က အမေရိကန်အား တိုက်တွန်း

စာမျက်နှာ » ၁၁

ကျန်းမာရေးသတိ



စာမျက်နှာ » ၂၃